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TRIADNE V O D E 
Z A L I L E J A M I S K A L E 

IN 

Z N O V A P R I K L J U Č E N A 
NA O M R E Ž J E 

PET DNI PRED ROKOM SO BILA KONČANA OBSEŽNEJŠA REKONSTRUKCIJ-
SKA DELA V TERMOELEKTRARNI ŠOŠTANJ 3 • ZADNJE DNI JE DELAL,O 
V ŠOŠTANJU NAD 500 DELAVCEV IN STROKOVNJAKOV • VSI SO SI RESNIČNO 
ZASLUZILI PRIZNANJE 

Čeprav so predstavniki 
Termoelektrarne Šoštanj 
vseskozi zatrjevali , da po-
tekajo večja rekonstrukcij-
ska dela pri odpravi kon-
strukcijske pomanjklj ivost i 
na 275 MW agregatu Ter-
moelektrane Šoštanj s pro-
gramom in da je mogoče 
pričakovati začetek ponov-
nega obratovanja Termo-
elektrarne Šoštanj 3 v ne-
deljo 16. decembra, kot je 
bilo določeno s programom, 
smo vendarle pričakovali, 
da bodo dela opravljena 
pred rokom. Tako se je tu-
di zgodilo. 

V torek, 11. decembra, so 
po uspešno opravl jenem 
toplem tlačnem preizkusu 
kotla, ki mu je sledil še en 
hladni tlačni preizkus, ob 
11,45 znova zakurili kotel 
Termoelektrarne Šoštanj 3. 
Napočile so ure pričakova-
nja . Oči vseh, ki so bili te-
ga dne v Šoštanju, so bile 
uprte v instrumente v ko-
mandnem prostoru Termo-
elektrarne Šoštanj 3. Ta-
krat, ko so znova začeli ku-
riti kotel, so prišli med de-
lavce tudi predsednik od-
bora prisilne uprave Tone 
Bole, predsednik velenjske 
občine Nestl Žgank ter po-
litični sekretar komiteja OK 
ZK Franjo Korun. 

Rekonstrukcijska dela so 
prestala prve preizkušnje in 
tako so po uspeli s inhroni-
zaciji Termoelektrarno Šo-
š tan j 3 v torek, 11. decemb-
ra, ob 17.35 znova pr ikl ju-
čili na omrežje. Na voljo 
bo spet po 6 milijonov kWh 
električne energije več. 

Ko so v soboto, 24. no-
vembra, začeli v Šoštanju z 
obsežnimi rekonstrukcijski-
mi deli, so delavci in stro-
kovnjaki zatrdili, da bodo 
storili vse, ka r je v njihovi 
moči, da skra jša jo čas del 
in tako pomagajo ublažiti 
posledice omejitev dobav 
električne energije. Rezul-
tat pr izadevanj je zdaj že 
znan: obsežna rekonstruk-
cijska dela v Termoelek-
trarni Šoštanj 3 so bila 

opravljena 5 dni pred ro-
kom, predvsem zaradi iz-
redne prizadevnosti in de-
lovne pripravljenosti vseh 
zaposlenih, ki so sodelovali 
pri delu, kl jub temu, da j im 
je skorajda vse dni nagaja-
lo vreme. Zadnje dni je bi-
lo na delu v Termoelek-
trarni Šoštanj 3 nad 500 de-
la vcev-mon ter j ev maribor-
ske Hidromontaže, beograj-
ske TOZD Minle, l jubl jan-
skega Izolita, domače Ter-
moelektrarne (teh je bilo 
nad 250) in zahodnonemške 
tvrdke Babcock, ki je do-
bavila kotel in tudi naročila 
vsa ta obsežna dela. 

Rekonstrukcijska dela na 
275 MW agregatu v Šošta-
n ju so bila resnično obsež-
na, sa j so morali zraven 
konstrukcijske pomanjkl j i -
vosti na kotlu na koti 44, 
to je na delu, k j e r se kotel 
zoži in k j e r je prihajalo ob 
zaustavitvah zaradi pre-
obremenjenosti do poškodb 
cevi, opraviti še vrsto dru-
gih del. Med deli so vgra-
dili v Termoelektrarno Šo-

v torek 
zbor 
banke 

Na 3. rednem zboru u-
pravljavcev velenjske po-
družnice Ljubl janske ban-
ke, ki bo v torek v prosto-
rih podružnice, bodo na j -
pre j poslušali poročilo 
predsednika izvršilnega od-
bora Iva Jamnika r j a o de-
lu odbora, zatem pa bodo 
obravnavali predlog dogo-
vora o poslovni politiki 
Ljubl janske banke za na-
slednji dve leti ter pred-
log ukrepov za uresničitev 
poslovne politike za leto 
1974. Izvolili bodo tudi 4-
člansko delegacijo podruž-
nice za zbor banke in raz-
pravljali o predlogu za pri-
dobitev statutsa podružnice 
s svojstvom pravne osebe. 

š tanj 3 nad 60 ton razne 
opreme, delavci Izolita pa 
so za zaščito porabili dva 
velika vagona volne itd. 

Pet dni pred rokom je to-
r e j začela obratovati Ter-
moelektrarna Šoštanj 3. 
Zdaj, ko imamo velike teža-
ve zaradi pomanjkan ja 
energetskih virov, je vno-
vičen začetek obratovanja 
275 MW agregata Termo-
elektrarne Šoštanj 3 še po-
sebej pomemben, s a j bo 
omogočil normalizacijo pro-
izvodnje in živl jenja na-
sploh. Pomembno ob tem 
je, da se je pri teh delih 
znova manifestiralo tudi 
bratstvo in enotnost naših 
delavcev, s a j so monter jem 
Hidromontaže takoj prisko-
čili na pomoč najboljši de-
lavci beograjskega Minela, 
ki jim tudi gre zasluga za 
to, da je bila rekonstrukci-
ja predčasno končana. Prav 
vsi, ki so delali v Šoštanju, 
so si s predčasno opravlje-
no in uspešno končano na-
logo resnično zaslužili pri-
znanje! 

Nenadni vdor triadnih voda v jamo Ska-
le in zahodni del jame Preloge močno ovi-
ra velenjske rudarje v prizadevanjih, da bi 
nakopali kar največ lignita. Decembra bo-
do rudarji nakopali 40 tisoč ton lignita 
manj, kot so načrtovali. 

Vode, katerih dotok jc znašal do 15 ku-
bičnih metrov v minuli, ^o v noči od sobo-
te na nedeljo najprej zalile jamo Škale, po-
zneje pa še zahodna polja jame Preloge, 
kjer so preplavile glavni transporter. Takoj 
po vdoru triadnih voda so rudarji stopili v 
akcijo, saj je bilo treba zaščititi motorje, 
stiskalne naprave in drugo opremo. Ker se 
dotok vode ni zmanjšal, črpalke niso mogle 
spraviti iz jam vode. Velenjčanom so v 
nesreči priskočili na pomoč rudarji iz rud-
nika Zagorje in rudnika živega srebra Idri-
ja, ki so posodili močnejše črpalke. 

Tri dni so si velenjski rudarji ,ki so de-
lali v izredno težavnih pogojih, saj je voda 
segala do kolen, delali pa so po dvanajst 
ur skupaj, prizadevali da bi čimprej uspo-
sobili za redno proizvodnjo zahodna polja 
jame Preloge. Kot je povedal tehnični di-
rektor rudnika lignita Velenje, dipl. ing. 
Dušan Pipuš, so v torek, 11. decembra v 
|zahodnem delu jame Preloge že nakopali 
jjrve tone lignita, saj so tedaj transporter 
že usposobili za delo. Dan pozneje so že 
Izačeli postopoma z rednim delom tako, da 
i o načrtovali za četrtek, 13. decembra iz-
kop 12 tisoč ton lignita.. Na delovišču za-
hodnega dela jame Preloge so vključili tu-
di proizvodne delavce rudarskega šolskega 
centra Velenje, ki so do sobote delali v 
jami Skale. Ta jama je še naprej pod vodo 
in za zdaj še ne vedo, kdaj jo bodo toliko 
usposobili, da bo mogoče začeti z rednim 
proizvodnim delom. Hkrati z začetkom red-
ne proizvodnje v zahodnih poljih jame Pre-
loge pa potekajo tudi očiščevalna dela, saj 
so triadne vode nanesle na vsej poti do 
kote 62 velike količine lignita, lesa in gra-
moza. 

Od četrtka naprej računajo na rudniku 
lignita Velenje, da bodo na dan pridobili 
okoli 12 tisoč ton lignita. Proizvodnjo v ja-
mah Preloge bodo namreč povečali, čeprav 
bodo težave pri spravilu premoga, ker so 
zmogljivosti izvoznega jaška Preloge ome-
jene, jama Škale pa je že bila priključena 
na nov izvozni nadkop Pesje. Računajo, da 
bodo v mesecu decembru nakopali okrog 
323 tisoč ton premoga kar je za 40 tisoč 
manj kot so načrtovali. 

V ponedeljek, 10. decembra se je sešel 
na izredno sejo svet delegatov rudnika lig-
nita Velenje in obranaval naloge, ki so 
pred delovnim kolektivom spričo te nove 
proizvodne težave. Člani sveta delegatov 
so se zavzeli za optimalno mobilizacijo 
vseh, da s skupnim delom omilijo posledi-
ce vdora triadnih voda. Škode podrobneje 
še ni mogoče oceniti, bo pa kar precejšnja. 
V sedanjem trenutku pa so najpomembnej-
ša prizadevanja za kar največji izkop pre-
moga. Zato je svet delegatov priporočil 
vsem rudarjem, da bi delali tudi zadnjo ne-
deljo v letu to je 30. decembra normalno, 
v vseh treh izmenah. 

Vdor triadnih voda v jami Pesje in Pre-
loge ne bo vplival na dobave lignita termo-
elektrarni Šoštanj. Že zdaj so si velenjski 
rudarji prizadevali, da bi zagotovili zadost-
ne količine premoga za normalno optimal-
no proizvodnjo v termoelektrarni Šoštanj. 
V mesecih september, oktober in novem-
ber so, na primer, nakopali 1 milijon 3 ti-
soč ton lignita, termoelektrarni Šoštanj pa 
so ga odpremlli 691 tisoč ton. V letošnjem 
letu bo prišlo Iz rudnika lignita Velenje 
okrog 3,862 tisoč ton lignita, kar je 62 tisoč 
ton več kot določa proizvodni načrt. Če pa 
ne bi bilo zadnjih težav bi letošnji izkop 
premoga v Velenju presegel 3,9 milijona 
ton. Pomembno ob tem je, da bodo več kot 
400 tisoč ton premoga nakopali velenjski 
rudarji v letu 1973 v nadurnem delu, to je 
ob sobotah, nedeljah in praznikih. 

O D L A Š A N J A 

V začetku tega meseca je bila v prostorih rudnika lignita 
Velenje seja odbora za energetiko centralnega odbora 
sindikata delavcev industr i je in rudarstva Jugoslavije. 
Obravnavali so aktualne probleme uresničevanja politi-
ke družbenogospodarskega razvoja v tem letu ter pred-
log resolucije o osnovah politike družbenogospodarskega 
razvoja v pr ihodnjem letu. 

V PRIHODNJI 
ŠTEVILKI 
BOMO 
OBJAVILI 

V n a s l e d n j i š tevi lk i 
Našega časa bomo ob-
javili razpis j a v n e lici-
tac i je za o d d a j o pa rce l 
za g r a d n j o zasebn ih 
s t a n o v a n j s k i h hiš v so-
seki Gor ice (Šalek-Bev-
če). 

Ocenili so, da je zaostaja-
nje v razvoju in nezavidljiv 
gospodarski položaj energe-
tike, še zlasti premogovni-
kov, na jbol j zanesljiv do-
kaz za to, da ne uresničuje-
mo s srednjeročnim načr-
tom od leta 1971 do 1975 
zasnovane politike pred-
nostnega razvoja energeti-
ke, na škodo vsega gospo-
darstva. Odbor tudi ugo-
tavlja, da iz predloga reso-
lucije ni razvidno, kako bo-
mo v prihodnjem letu re-
ševali zelo aktualna vpra-
šanja pomanjkan ja energi-
je, ki je osnova za zagotovi-
tev predvedene stopnje raz-
voja družbenega proizvoda. 

Da bi presegli stanje, v 
katerem so se znašle te-
meljne veje energetike ter 
izboljšali družbenogospo-
darski položaj delavcev za-
poslenih v teh panogah, 
posebno rudarjev, so zahte-
vali, da je treba še v tem 
letu ter v pr ihodnjem spre-
jeti v temeljnih organizaci-
ja združenega dela, orga-
nizacijah združenega dela 
ter skupnosti združenega 
dela ustrezne ukrepe za no-
t ran jo utrditev iin organizi-
ranost na podlagi ustavnih 
dopolnil. Določiti je treba 
naloge, ki izhajajo iz skle-

pov 36., 39. in 44. seje pred-
sedstva ZKJ s tem, da se 
brez odlaganja začnejo 
uresničevati cilji s rednje-
ročnega razvojnega načrta 
ter spre jmejo družbeni do-
govori o politiki dolgoroč-
nega razvoja energetike, 
nadal jn j ih zmogljivostih 

elektrogospodarstva in pre-
mogovnikov ter družbeni 
dogovor o načinu financira-
n ja oblikovanja cen elek-
trične energije in energet-
skih goriv. S posebnim do-
govorom, ki mora temeljiti 
na enakopravnem položaju, 
določenih pravicah in ob-
veznostih potrošnikov elek-
trične energije in elektro-
gospodarskih organizacij, je 
treba zagotoviti t ra jen me-
hanizem zagotavljanja sred-
stev za f inanciranje izgrad-
nje elektroenergetskih ob-
jektov in premogovnikov. Z 
družbenimi dogovori ter sa-
moupravnimi sporazumi o 
delitvi dohodka in osebnih 
dohodkov ter v zvezi s 
predpisi o minimalnih oseb-
nih dohodkih pa je treba 
tudi zagotoviti, da bodo 
plače rudar jev med najviš-
jimi na lestvici osebnih do-
hodkov po panogah in de-
javnostih. 

v Velenju 
VELENJE, 11. decembra 

— Republiški sekretariat 
za delo in republiški zavod 
za zaposlovanje sta pripra-
vila v Velenju posvetova-
n je o značilnostih gibanj 
in aktualni problematiki 
zaposlovanja v SR Slove-
niji. Udeležili so se ga 
predstavniki znanstvenih 
institucij, organizacij zdru-
ženega dela in komunalnih 
zavodov za zaposlovanje. 

Po uvodni besedi repub-
liškega sekre tar ja za delo 
Pavla Gan ta r j a so udele-
ženci posveta poslušali re-
ferate o »Značilnostih in 
aktualnih problemih na 

področju zaposlovanja« 
(Rudi Mahkota, dir. repub-
liškega zavoda za zaposlo-
vanje), »Zaposlovanje v 
družbenoekonomskih načr-
tih« (Ivan Lapajne, na-
mestnik direktorja zavoda 
SR Slovenije za planira-
nje), »Problematika zapo-
slovanja delavcev iz SR 
Slovenije v tujini« (Fran-
ce Presetnik, pomočnik re-
publiškega sekretar ja za 
delo) in »Predlog zakona o 
zaposlovanju in socialni 
varnosti za primer začasne 
nezaposlenosti« (Rado Mik-
lič, pomočnik republiškega 
sekretar ja za delo). 



DELAVSKA UNIVERZA VELENJE 

obvešča da bo tudi to sezono organizirala v sode-
lovanju s firmo »BAGAT« začetni in nadaljevalni 

T E Č A J 
k r o j e n j a in š i v a n j a 

Prijave sprejema do vkl jučno 25. j anuar ja 1974. 
Prijavite se lahko osebno ali po telefonu št. 85 153. 
Tečaj je organiziran tako, da je prilagojen izmen-
skemu delu slušateljev. 

PREPOTREBNA NOVA POSEBNA ŠOLA 
ELEKTROGOSPODARSKI ŠOLSKI CENTER 

Zakaj dopuščamo, da otrooi 
občutijo razliko 

MARIBOR 
Smetanova ulica 6 

RAZPISUJE 

vpis v I. razred 

Kl jub temu, da v Velenju s toj i jo tr i bo l j ali m a n j nove šole, je šolskih klopi v n j ih 
premalo. S e d a j p r i ha j a na osnovne šole Antona Aškerca, Gus tava š i l iha in Miha 
P in ta r ja -Toleda n e k a j m a n j kot t r i tisoč učencev, ki ima jo pouk v dveh izmenah. 
Zaradi nenehnega porasta prebivals tva in vse večjega števila šoloobveznih otrok bodo 
prisi l jeni na omenjen ih šolah že p r ihodn je leto uvesti t r i izmenski pouk, če bodo 
hoteli omogočiti šo lanje vsem otrokom. Poleg prostorov za učilnice, n a velenjskih šo-
lah že zda j p r i m a n j k u j e tudi ustreznih prostorov za druge dejavns.ti. Tako ni rešen 
problem celodnevnega b ivan ja otrok v šolah, svojega poslanstva pa ne more jo oprav-
l jat i tudi svobodne dejavnost i . 

nih, med d rug im tudi b a -
zen, ki pa je zda j zaprt . 
Vem, d a so bili ti objekt i 
potrebni . Toda ali ni še ve-
liko bol j pot rebna posebna 
šola. To je naša dolžnost 
do otrok, do učei tel jev, ki 
de la jo v nemogočih pogo-
jih. Zato si m o r a m o priza-
devati vsi, tudi tisti, ka te -
rih otroci ne hodi jo v to 
šolo, da bo pr ihodn je leto 
nova posebna šola vendar le 
stala. 

Slavko R a m š a k : »Zelo 
hudo je za t is te starše, k j e r 
hodi eden otrok v poseb-
no šolo drugi pa v osnov-
no. Ti otroci n a j b o l j obču-

DELOVODSKE ŠOLE ELEKTRO STROKE 
V ODDELKU PRI 
DELAVSKI UNIVERZI VELENJE 

Pogoji za vpis: 
-— končana poklicna šola elektro stroke 
— 3 leta delovne prakse v poklicu 

Kandidati morajo do 18. 1. 1974 osebno predložiti 
Delavski univerzi Velenje prošnjo za vpis, kolk. 
z 2 din državne takse. 

Vse druge informacije dobijo kandidati na Delav-
ski univerzi Velenje in sicer vsak dan razen sobote 
od 7. do 12. ure, ob ponedeljkih in sredah pa tudi 
od 15. do 18. ure. 

Šola bo predvidoma pričela z delom v začetku fe-
bruar ja 1974. 

SLAVKO RAMŠAK 

Ravnate l j ica 
LEOPOLDA L U K l C 

smo jo vprašal i , k a j misli 
o sedanj i šoli: 

»Zelo si želimo, da bi tu -
di mi imeli lepo, veliko in 
svetlo šolo t e r vel iko telo-
vadnico. Z d a j smo v zelo 
m a j h n i učilnici i n ' k o m a j 
se p re r inemo do svojih klo-
pi. Tovarišica pa do zad-
n j ih klopi sploh ne more. 
Tudi prostora za gardero-
bo n imamo. Plašče imamo 
ka r na hodniku. Tudi čev-
lje, ki j ih i m a m o k a r na 
stopnicah, pogosto zame-
n ju j emo . Če bi imel vsak 
svoj prostor zanje , se to 
seveda ne bi dogajalo.« K 
našem pogovoru o potreb-
nosti nove posebne šole, 
smo poleg ravna te l j i ce 
Leopolde Lukič pri tegnil i 
še t r i starše. 

Milka Pongrac : Vesela 
sem, da lahko spregovorim 
o problemu, ki m e resnič-
no teži. V to šolo hodi ta 
dva sinova. Že tako so pr i -
k ra j šan i za m a r s i k a j v živ-
l j en ju , zato ne m o r e m ra -
zumeti, da družba tako 
dolgo pušča ob s t rani pro-
blem g r a d n j e nove posebne 
šole. Zaka i to šolo zapo-
s tav l ja jo . Pri vsem tem ne 
vidim le svojih dveh otrok. 
A m p a k v t em problemu 
gledam več kot sto pr iza-
det ih ot rok in n j ihove s ta r -
še. Obenem pa se čudim, 
da lahko učitel jski kolek-
tiv v tako slabih pogojih 

JOŽE KLEMENCLC 

sploh še vz t r a j a in izpol-
n j u j e svoje družbeno po-
slanstvo. Ce bi bila jaz na 
n j ihovem mestu, ne bi ho-
tela delati v takšnih raz-
merah . Sin mi nenehno 
pravi, kako lepo je bilo na 
osnovni šoli, k j e r so ime-
li svetle učilnice, vel iko te-
lovadnico. Tega pa na por 
sebni šoli n imajo . N e p r e | 
s tano sprašuje , k d a j bodf, 
imeli podobno šolo kot jo 
ima jo drugi. z e l o si želiml 
to je m o j a n a j v e č j a n o v o 
le tna želja, da bi v pr ihod 
n j e m letu s ta la v Velen ju 
lepa, nova posebna šola.« 

»Pred dnevi sem dobila 
na občini t rdno obljubo, d£ 
se bomo p r ihodn je leto pre-
selili v novo šolo,« je pri-
stavila ravnate l j ica . »Pre-) 
pr ičana sem, d a se bo tq 
resnično zgodilo, s a j je v 
takšnem s t an ju , da je dele 
v n j e j sko ra j nemogoče. VJ 
petih učilnicah se izmenju-i 
je v dveh izmenah 11 od-
delkov. Za prvi in drugi 
raz red smo moral i celo u-" 
vesti t r i izmene. Otroci nei 
le da so brez telovadnice^ 
n i m a j o tudi niti zasilnega) 
igrišča ob šoli. Lani smo si, 
sami očistili igrišče pri vrt- ' 
cu ob Stanetovi cesti. U-j 
čenči so poželi vso travo. 

MILKA PONGRAC 

Zal pa so precej prostora 
zasedli posamezni občani, 
s a j je to igrišče postalo 
pravo odlagališče raznega 
gradbenega mate r ia la pa 
tudi smeti . P r a v tako smo 
se hodili v pre tek lem šol-
skem letu kopat v bazen. 
Z d a j tudi to ni možno, ker 
je zaprt . In ko p r i h a j a j o o-
troci na redne šolske pre -
glede, zdravniki pogosto u -
gotav l ja jo okvare na h r b -
tenici. Na šoli tudi n ima-
mo pravega prostora za ku-
hinjo . Ta služi n a j p r e j za 
p r i p r a v l j a n j e obrokov za 
malico, za tem i m a j o v n j e j 
učenci gospodinjski pouk, v 
posameznih dnevih pa še 
šivanje.« 

Jože Klemenčič : »Če go-
vor imo o o d p r a v l j a n j u so-
cilanega raz l ikovanja , bi si 
morali še posebej pr izade-
vati, da ne bi bilo razlik 
med učenci posebne in o-
snovne šole. Veliko stvari 
je bilo v Velen ju zgra je -

t i jo razliko. Otroka se do-
ma pogovar ja ta in učenec z 
osnovne šole p r av i : ,Mi i -
m a m o lepe in svetle učilni-
ce. veliko telovadnico, v 
kater i j e prece j žog. Uče-
nec s posebne šole p a f n - k a 
kater i je prece j žog.' Uče-
nec s posebne šole pa : ,Mi 
pa tega nimamo. ' Z a k a j do-
puščamo, da otroci sami 
občut i jo to razliko?!« 

Teh zaka jev je bilo v ča-
su pogovora izrečenih zelo 
veliko. Ze dolgo jih starši , 
ka ter ih otroci ob iskuje jo 
posebno šolo, ponavl ja jo . 
Prepr ičani smo, da jih pr i -
hodn je leto ne bodo več iz-
rekali zato, ker m o r a m o 
vsi pomagati , od delovnih 
organizaci j do slehernega 
občana, da bo p r ihodn je le-
to nova posebna šola res-
nično stala. Pokazat i in od-
govoriti moramo t i s temu 
očetu, ki je reke l : »Če bi 
tudi oni zgora j imeli otro-
ke v te j šoli, bi šola danes 
že stala.« Prepr iča t i in do-
kazati m u moramo, da vsi 
hočemo tem ot rokom in u-
či te l j icam bol jše delovne 
pogoje, lepe svetle in ve-
like učilnice te r vel iko t e -
lovadnico polno žog. 

oist zrak 
dolini 

V soboto, 1. 12. 1973 po-
noči j e neznan storilec (ali 
storilci) na dveh točkah 
hkrat i zažgal smetišče v 
Skalah. P r a v isto se j e p r i -
peti lo 15. 6. t. 1. ob 23. ur i 
zvečer. Stroški gašen ja v 
jun i ju so znašali p reko 
40.000 din, s eda j v decem-
b r u pa bodo v s a j enk ra t 
višj i . 

Tu ni vš te ta n a j v e č j a 
škoda, ki je pr izade jana 
občanom in je tudi ni mož-
no ocenit i : cela Šaleška do-
l ina je za 3 tedne (toliko 
časa je t r a j a lo gašen je og-
n ja ) zad iml jena s plini 
škodl j ivimi zd rav ju — tudi 
s m r a d ni pr i je ten . 

Da so ti požigi organizi-
rani in namern i , ugotovimo 
po dejs tvu , da se to vedno 
pripeti ponoči po odhodu 
s t r aža r j a in na več odda-
l jen ih mest ih hkra t i . Ko-
muna lno obr tni center, kot 
•upravljalec smetišča, je v 

tem letu z raznimi ukrepi 
in močn im pr i zadevan jem 
dosegel, d a v smetišču ni 
gorelo od 6. 7. 1973 do 1. 12. 
1973, to j e 145 dni in so bili 
dani pogoji, da bi takšno 
s t a n j e ostalo. 

Zelo smo ogorčeni, ke r 
se je incident z zaž iganjem 
ponov i l Navedimo še pr i -
mer, da je bila ponoči od-
s t r a n j e n a vel ika opozorilna 
t ab la — celo jekleno cest-
no zaporo so demonti ra l i 
neznani storilci v noči med 
23. in 24. 11. 1973. 

V Šeleški dolini moramo 
odstrani t i okrog 200 m3 raz-
nih odpadkov. To ni eno-
stavno, ker so ti odpadki 
gorl j ivi , eksplozivni, smrd-
ljivi, tekoči ipd. 

Z večj imi denarn imi 
sredstvi je zanesl j ivo in ne-
škodl j ivo ods t r an j evan j e 
odpadkov lahko izvedljivo. 
V našem p r i m e r u pa, ko so 
s reds tva zelo omejena (saj 
ne žel imo velikih izdatkov 
za smeti), j e sedan je dis t r i -
bu i rano od laganje odpad-
kov še k a r pr imeren način 
ods t r an jevan ja , vendar se 
lahko vsak h ip n a j d e brez-
vestnež ter požge posamez-
na odlagališča, kot se je 
zgodilo v p r e j omenjen ih 
pr imer ih . 

Enako, če ne še veliko 
bolj , so pereče razmere na 
posebni šoli v Velenju . V 
to šolo p r i ha j a 129 učencev 
v t reh izmenah. Na enega 
učenca ne odpade niti pol-
drugi kvadra tn i meter po-
vršine. Če bi upoštevali še 
tiste učence, ki bi j ih mo-
rali prešolati s podružnič-
nih šol,* bi imel en učenec 
na volčjo na tanko 1,17 kva-
dra tn ih metrov površine. 
Ze ti podatki zgovorno ka-
žejo, da je g r a d n j a nove 
posebne šole (predvidena 
je bila že lani) kot tudi če-
t r t e osnovne šole uprav i -
čena, nu jna , prepotrebna. 

Posebno šolo smo obiska-
li r avno v t renutku , ko so 
imeli učenci odmor. Le s 
težavo smo se mimo n j ih 
prerinil i do zbornice oziro-
ma m a j h n e pisarne, k j e r i-
m a j o svoj prostor uči te l j i -
ce. Šolski hodnik in s topni-
ce pa ne služijo le za to, d a 
se v n j e m zb i ra jo učenci 
med odmori, da bi svoje 
p renapoln jene in tesne u -
čilnice v tem času sa j mal -
ce prezračili , a m p a k i m a j o 
na hodniku tudi garderobo, 
po stopnicah pa razvršče-
ne čevlje. S a j v nekdan j i 
rudniški vili, ki je bila 
zgra jena leta 1929, n ima jo 
posebnega prostora za gar-
derobo. In kako n a j vzgo-
ji telj ice normalno de la jo v 

TINKA PETKOVNIK 

takšnih razmerah . Kako 
bodo učenci v takšnih po-
gojih dobili v zadostni me-
ri to, kar smo j im dolžni 
dati — znan je? ! 

Vzeli smo v roke prvo 
številko n j ihovega »Pr i j a -
te l ja« in namesto odgovora 
na p r e j zas tav l jena vp raša -
n j a prepisali vrstice, ki so 
jih napisali na prvo s t ran 
glasila: 

»Kl jub težavam, ki j ih 
premagujemo, uspešno de-
lamo, še bol j pa bomo lah-
ko, ko bomo dobili novo šo-
lo. To si želimo prav vsi.« 

Tinko Petkovnik, ki obi-
s k u j e t re t j i razred, ni hit i 
za t renutek razmišl ja la , ko 

Ker želimo vsi občani i-
metiv Šaleški dolini čist 
zrak — to dragoceno do-
br ino — smo hoteli s tem 
č lankom opozoriti n a pro-
blem in prositi vse, ki bi 
lahko kako r koli pomagali 
izslediti krivce, da to spo-
roče proti nagradi na Ko-
m u n a l n o obr tni center Ve-
lenje , Koroška 46. 

KOC Velenje 



ljudje v krajevni skupnosti |_|JČE O b ScIVl IIJI 
Ko se cesta prav sredi 

Ljubnega rahlo prevesi 
navzdol, sc že levo in des-
no od nas dvigne zelena 
gozdna zavesa. Dolina se 
zoži, tako da je k o m a j pro-
stora za Savinjo in ozek 
asfaltni t rak ceste, ki vodi 
ob n jenem levem bregu 
navzgor proti Logarski do-
lini. Ves čas si sledijo ostri 
ovinki in k je r je le malce 
prostora, nas že prisrčno 
pozdravi prebivalec tega 
kota, ki ima tu svojo do-
mačijo. Lepa in čista je ta 
ožina. Savinja nam bistro 
mežika s svojim modrim 
očesom in vabi naprej . Na-
enkrat dva ostra ovinka, 
dolga okl juka in most; o-
žina se nekoliko razširi in 
tabla ob cesti nam pove, da 
smo v Lučah ob Savinji . 

Hiše zgnetene v lepem 
redu na ma jhnem prostoru 
da je jo vtis, kot da hočejo 
porabiti zase čim m a n j 
prostora in ga čim več od-
stopiti osnovni življenjski 
barvi rastlin. In ko se za-
peljemo po res ozki cesti 
med te hiše, nas preseneti 
svežina in podrejenost na-
ravi. Zavijemo po ma jh -
nem ovinkastem klancu in 
že smo v središču Luč, na 
trgu. Ne napre j ! Tam je že 
konec naselja. 

NAŠI SOBESEDNIKI 

Ni mi bilo težko na j t i so-
besednikov in kmalu smo 
sedli za mizo v pr i je tnem 
toplem stanovanju ravnate-
l ja osnovne šole Luče ter 
pričeli naš razgovor o Lu-
čah, Lučanih in še marsi-
čem. Da, res, n a j p r e j se 
predstavimo: Olga Šiljar, 
predsednica kra jevne skup-
nosti; Franc Vuga, pred-
sednik krajevnega odbora 
SZDL; Anton Venek, rav-
na te l j osnovne šole; Mar-
jetka Roblek, predsednica 
aktiva ZMS; Jože Mlačnik, 
predsednik Prosvetnega 
društva in Liza, radovedni-
ca ne le zase, ampak pred-
vsem tudi za vas. 

• ŽIVLJENJE IN DELO 
LUCANOV 

Območje kra jevne skup-
nosti Luče je zelo široko. 
Ne gre ga meriti v kilome-
trih, ker bi bili ti preveč 
strmi. Toda n a j b o l j odda-
ljeni prebivalci imajo do 
Luč tri ure peš hoje. Od 
občinskega središča Mozir-
ja s,o Luče oddaljene 25 km, 
do zdravnika pa je 12 km. 

Lučani znajo lepo in do-
bro ureja t i svoje zadeve in 
živijo skupa j kot velika 
družina. Pred dvema leto-
ma so asfaltirali vse cestne 
površine v naselju. Glavno 
finančno breme so nosili 
prebivalci sami, kmet je so 
prispevali v lesu, ki so ga 
nato prodali GLIN, izpraz-

nili so blagajno k ra jevne 
skupnosti, občinska skup-
ščina je pr imaknila 2 mili-
jona in tako so zbrali po-
trebnih 32 milijonov. To je 
bila zadnja taka velika ak-
cija. Pred njo pa je bilo 
takšnih in podobnih akc i j 
že veliko: vse od elektri-
fikacije, vodovoda, kanal i-
zacije, šole, igrišča, mostov 
in podobno. Takšne akcije 
bodo še, s a j si na moč že-
lijo bazen, ki bi bil name-
njen n j im in turistom, ki 
ta k r a j radi obiskujejo. 

• LUCE — 
NAJLEPŠI KRAJ 
V CELJSKEM 
OBMOČJU 

Lučani so 10. novembra 
letos prejeli od celjske Tu-
ristične zveze prehodni po-
kal za najlepši turistični 
k r a j v celjskem območju, 
kot k ra j , ki je najlepše u-
rejen. Že samo to prizna-
n j e nam lahko veliko po-
ve o l judeh tega kra ja . To 
so l j ud j e s privzgojenim 
čutom za vse kar je lepo, 
živijo in se s tapl ja jo z ne-
posredno naravo, ki jih ob-
daja . Kako to dosežejo? E-
nostavno — vsakdo »pome-
ta-« pred svojim pragom, 
kar pa je večjega, popri-
mejo složno vsi skupaj . Pri 
n j ih na cestah ni odpad-
kov, za kar skrbijo sami in 
človek, ki pometa in čisti 
ceste dvakrat tedensko. 
Plačilo za njegovo delo sta 
si razdelila k ra jevna skup-
nost in Turistično društvo. 
Našli boste tudi košare za 
odpadke, ki so jih nabavili 
iz lastnih sredstev. Prav 
tako skrbijo tudi za mali 
park, k je r bodo pr ihodnje 
leto zamenjali klopi in na 
novo uredili sprehaja lne 
steze. Lepo je urejeno tudi 
pokopališče^ za katerega 
skrbi petčlanska pokopali-
ška uprava. 

V Lučah najdete vse ti-
sto, kar na jdete tudi v dru-
gih tako velikih naseljih, 
kot so Luče: trgovine, go-
stilne, šolo, gasilski dom, 
zadružni dom in podobno. 
Se neka j na jde te v Lučah, 
s čimer se ne morejo po-
našati niti nekatera mesta, 
to je gostilna brezalkohol-
nih pijač. Na žalost pa v 
Lučah ne na jde te tistega, 
kar bi bilo izredno potreb-
no in kar v nekaterih po-
dobnih naseljih je — 
zdravstvena ambulanta . 

LUCANI 
BREZPOGOJNO 
POTREBUJEJO 
ZDRAVSTVENI DOM 

Da, to je že precej časa 
nj ihov največj i problem. V 
Luče pr iha ja dvakrat te-
densko zdravnik, ki ordini-
na v prostoru popolnoma 
neprimernem za to de jav-

nost. Pacierfti se d ren ja jo 
v čakalnici, ki zavzema 
vsega skupa j 25 k v. me-
trov in če vemo, da jih je 
včasih tudi po šestdeset, si 
lahko predstavl jamo stisko. 
Poleg tega dela v tem smeš-
no malem prostoru še me-
dicinska sestra, ki izdaja 
zdravila, po t r ju j e recepte 
in podobno. 

Lučani se ne bodo pomi-
rili prej , da bodo prišli do 
pr imerne zdravstvene am-
bulante. Načrti so že bili in 
ba je tudi sredstva. Nekje 
pa se je vse s k u p a j zatak-
nilo in do danes z ambu-
lanto ni še nič. Lučani pa 
puške ne mečejo v koruzo! 
Prepričana sem, da bo n j i -
hova želja kmalu uresniče-
na in da bodo z novo am-
bulanto dobili v Luče tudi 
stalnega zdravnika. Ce po-
mislimo, da šteje Kra jevna 
skupnost Luče okrog 1800 
ljudi, ki so razsejani po 
težkem gorskem terenu da-
leč naokrog in če računa-
mo tudi na reko obiskoval-
cev Logarske doline, je n j i -
hova zahteva po ambulant i 
in stalnem zdravniku več 
kot razumlj iva. Razumljive 
so objekt ivne težave, toda 
dobre volje in pr ipravl je-
nosti l judi nikakor ne gre 
zanemar ja t i ! 

KAKO 
SE PREŽIVLJAJO 
IN ZABAVAJO LJUDJE 

Vseh kra janov je kot že 
p re j rečeno okrog 1800 in 
nase l ju je jo : Luče, Konjski 
vrh, Strmec, Raduho, Pod-
vezo, Podvolovljek, Krnico 
in druge manjše zaselke in 
posamezne domačije. Zani-
miv je podatek, ki kaže na 
njihovo pridnost in priza-
devnosti, s a j niti ena hiša 
ni brez elektrike k l jub ve-
liki raztresenosti in višin-
skim razlikam. Doma se u-
kva r j a jo s kmeti js tvom in 
gozdarstvom, za vse pa se-
veda ni dovolj k ruha doma 
in tako so zaposleni izven 
svojega domačega kra ja , in 
sicer v : GLIN in Gorenje 
v Nazarjah, Titan Kamnik, 
Litostroj Ljubl jana , posa-
mezniki pa še kje . Tako je 
morda razumljivo, da med 
tednom Luče ne kažejo 
preveč živahnega lica, kar 
pa se ob sobotah in nede-
l jah spremeni. Pa smo zo-
pet pri novem, vendar 
manjšem probfemu kot 
prej . Kako nuditi Lučanom 
tisto zabavo, ki si jo želijo 
in ki jo pogrešajo. Prosvet-
no društvo je lani po petih 
letih mirovanja zopet za-
živelo. Tako j pa se je po-
grešal prostor, to je pri-
merna dvorana z odrom. 
Ta sicer je v gasilskem do-
mu pod upravo gasilcev, 
vendar je oder v zelo sla-
bem s tanju in bila bi po-
trebna temelj i ta adaptaci ja 
prostorov. Kul turna skup-

nost Mozirje je pokazala 
pripravl jenost pri f inanci-
ran ju teh del, vendar se je 
zataknilo pri lastništvu. V 
zadnjem času jc bilo dose-
ženo soglasje med gasilci in 
Prosvetnim duštvom, tako 
da se v pr ihodnjem letu 
nadejajo , da bosta dvorana 
in oder obnovljena. 

Zimski meseci so dolgi, 
še daljše pa so zimske no-
či, zato ni čudno, da Luča-
ni radi sežejo po dobri 
knjigi, k l jub televiziji. 
Knjižnica bo kmalu lahko 
lahko začela izposojat« 
knj ige v večji in pestrejši 
izbiri. 

• ŠOLA KLICE 
PO NOVOGRADNJI 

Čutiti je tudi precejšnje 
pomanjkan je šolskih pro-
storov. Učenci obiskujejo 
pouk v dveh izmenah zara-
di premajhnega števila u-
čilnlc v šoli, ki je letos sla-
vila svojo stoletnico. Izred-
no velik je šolski okoliš, 
s a j seže vse od avstr i jske 
meje, Matkovega kota, Lo-
garske doline, Solčave pa 
na drugi strani do meje 
šolskega okoliša osnovne 
šole Ljubno. K osnovni šo-
li Luče spadata še dve po-
družnici: Solčava in Radu-
ha. Izvenšolske dejavnosti 
so praktično skora j nemo-
goče, prvič zaradi polne za-
sedenosti šestih učilnic na 
centralni šoli in drugič za-
radi oddaljenosti učencev. 
V Solčavi je ure jen inter-
nat za učence, ki bi v zim-
skem času sicer ne mogli 
obiskovati pouka. Šolski1 

avtobus, ki so ga kupili 
k ra jan i sami, pa vsakodnev-
no redno vozi oddal jenejše 
učence k pouku. 

Po programu za izgrad-
njo in obnovo šol občine 
Mozirje bodo prišle Luče 
na vrsto leta 1975, Do ta-
krat pa bo treba nekako 
potrpeti tudi z m a n j učil-
nicami in brez telovadnice. 
Problem imajo tudi v po-
m a n j k a n j u učiteljev, ki bo 
verjetno še večji. K r a j je 
le preveč odmaknjen od 
večjih centrov oziroma 
mest. Kl jub vsem tem te-
žavam pa velja omeniti, da 
je bil uspeh ob koncu šol-
skega leta zelo ' dober in je 
znašal 95,5 %. 

• SZDL UREJA 
TUDI SMUČIŠČA 

Tudi organizacija SZDL 
je zelo aktivna, s a j nače-
n j a vprašanja , ki so kra-
jevnega in splošnega pome-
na. Prav tako pojasn ju je 
določena doga jan ja v na-
šem sistemu in uspešno s« 
izpeljali tudi referendum o 
kmečkem zavarovanju. Le-
tos spomladi je bila zelo u-
spešno izvedena akcija re-
ferenduma za samoprispe-

vek za šolstvo in kot rezul-
tat tega pr izadevanja bo 
pridobitev novih učilnic in 
telovadnice v Lučah prav 
tako pa adaptaci ja podruž-
nične šole v Solčavi. Zad-
n je delo SZDL Luče so bi-
le razprave o ustavnih 
spremembah, k je r pa je bi-
la udeležba morda nekoli-
ko manjša zaradi jesenske-
ga časa, ko imajo kmet je 
vse polno opravil s po-
spravl jan jem pridelkov. Se-
veda to ni zadostno opra-
vičilo za tako važna doga-
jan ja , vendar je morda del-
no opravičljivo s tem, da je 
skora j pri vsaki hiši dnev-
no časopisje, poleg tega pa 
seveda tudi radio in televi-
zor. 

SZDL ure ja tudi nova 
smučišča v bližini Luč. 1-
majo svojo vlečnico in prav 
sedaj so v teku obnovitve-
na in pr ipravl ja lna dela za 
novo sezono. Pri tem delu 
so zelo prizadevni mladin-
ci, ki so opravili že lepo 
število udarniških ur . 

di so medsebojna srečanja 
z Ljubnim in Gornj im gra-
dom. Radi imajo tudi ples 
in prav seda j mislijo začeti 
z rednimi plesnimi večeri 
ob sobotah, ki so zelo obi-
skani. Sem radi pr ihaja jo 
tudi mladi iz drugih kra-
jev. 

Z udarniškim delom po-
magajo, k je r je potrebno, 
tako kot na primer sedaj 
pri u re jan ju smučišč. Zbi-
rali so tudi denar za Kum-
rovec. 

Ob zaključku športnega 
tu rn i r ja so pripravili kul-
turni program ter zabavo s 
plesom. S kul turnim pro-
gramom so sodelovali tudi 
na otvoritvi razstave mla-
dih likovnikov v Mozirju. 
Sodelujejo s Prosvetnim 
društvom in že zato je ško-
da, da oder in dvorana še 
do seda j nista usposobljena 
za različna kul turna doga-
janja . 

Skratka, mladi so določe-
no gibalo in gonilna sila 
živl jenja v Lučah. 

Mladoporočenci sklenejo zakonsko zvezo v »slavnostni« izbici 
zasebne hiše 

Končno pa n a j ob dejav-
nosti SZDL zapišem, da 
prav seda j pr ipravl ja jo ob-
sežno akcijo za zgraditev 
zdravstvene ambulante, ki 
je, še enkrat poudar jam, 
Lučam absolutno potrebna. 

• MLADINCI 
NA POHODU 

Aktiv ZM, ki šteje okrog 
sto mladink in mladincev, 
ima svoj prostor v Zadruž-
nem domu. Vendar se veli-
ko r a j e zbirajo v gostilni. 
Da, prav ste prečitali, toda 
v gostilni brezalkoholnih 
pi jač! S a j veste, da sem že 
zapisala to posebnost Luč. 
Ta lokal jim je bol j pri 
roki, ker je prav na križi-
šču med šolo, Zadružnim 
domom in je na križišču 
vseh cest v Lučah. Mirno 
lahko zatrdim, da so mla-
dinci, kar se tiče dela in 
različnih t renutnih akci j 
zelo aktvni. Vedno in pov-
sod so pripravljeni poma-
gati, radi pa se tudi raz-
vedrijo ob svojem prostem 
času. Največ se ukvar ja jo 
s športom kot sta nogomet 
in košarka. Že kar v nava-

Naši sobesedniki: OLGA SIL J AR, JOŽE MLACNIK, MARJETKA ROBLEK, ANTON VENEK in FRANC VUGA 

• ENA LASTOVICA 
ŠE NE PRINESE 
POMLADI 

Pred koncem bi se mor-
da lahko še vprašali, kako 
je k a j s turizmom ali mor-
da še bolje s kmečkim tu-
riizmom v Lučah in nj iho-
vi okolici. Turistično dru-
štvo ima registrirane vse 
sobe, od katerih so nekate-
re tudi centralno ogrevane. 
Obilica gostiln z okusno 
domačo in obilno hrano ga-
rant i ra dobro počutje go-
stov. Luče so kot turistični 
k r a j znane že izven meja 
naše domovine. Ce bodo 
realizirali svoj načrt — o 
čemer ne dvomim — in 
zgradili bazen ter povečali 
smučišča, bodo njihove so-
be zasedene poleti in pozi-
mi. 

Slabše pa je s kmečkim 
turizmom. Z n j im se u-
kvarja. samo en kmet. V o-
kolici je še neka j takih 
kmetov, ki bi bili pr iprav-
ljeni usmeriti se tudi v to 
dejavnost, vendar jim last-
na sredstva za ureditev pri-
mernih prostorov ne zado-
ščajo. Ce bi jim pomagali s 
posojili, bi se tudi ta de-
javnost lahko hi t reje in 
močneje razvila. 

Tako, pa sem pri kra ju . 
Pa ne smete misliti, da sem 
vse to kar sem napisala 
zvedela samo v topli sobi 
ob pr i je tnem vonju kave in 
sukljajočem cigaretnem di-
mu nad glavo. Ne, dodobra 
in počasi sem se sprehodi-
la po Lučah podolgem in 
počez nato pa zadovoljna, 
polna pri jetnih in novih 
vtisov sedla na avtobus in 
se odpeljala navzdol »sku-
paj« s Savinjo. Nižje sva 
potovali, bol j se je kalilo 
njeno oko in večja je po-
stajala moja utrujenost . 



Vpliv Zveze Komunistov še hitreje 
in odločneje krepiti 
Nastale težave v elektrogospodarstvu v mnogočem ogro-
žajo izpolnjevanje zastavljenih programov. Izgube zara-
di električne energije bi lahko Zmanjševali z bol j orga-
nizirano redukcijo. Zato n a j dispečerska služba izdela 
program redukci j ter odgovori, kakšna bo preskrba z 
električno energijo v pr ihodnjem letu, da bomo temu 
primerno lahko prilagodili proizvodnjo. 

To zahtevo so med dru-
gim izrekli komunisti to-
varne gospodinjske opreme 
Gorenje Velenje na volilni 
konferenci, ki je bila v pe-
tek, 7. decembra. Na kon-
ferenci so spregovorili o 
delu organizacije v pretek-
lem obdobju in sedanjih 
nalogah, poleg tega so o-
bravnavali tudi predlog de-
lovnega programa za pri-
hodnje. 

V preteklem dveletnem 
obdobju so gorenjski ko-
munisti posvetili veliko 
skrb idejno-političnemu iz-

komunistov še hi t re je in 
bolj odločno krepiti. Spre-
jeli so tudi zelo obširen 
akcijski program, ki je do-
sledno določil neposredne 
naloge komunistov: razvoj 
in krepitev samoupravl ja-
nja, gospodarska stabiliza-
cija, socialna problematika 
in krepitev vpliva Zveze 
ze komunistov. 

Med prvimi pomembnimi 
uresničenimi nalogami, ki 
so si jih zadali v Gorenju, 
je vsekakor ustanovitev 
združenega podje t ja Gore-
nje, ki sloni na trdnih sa-

Na konferenci so bili tudi gosti — sekretar MS ZKS 
Celje JANEZ ZAHRASTNIK (drugi z desne v drugi 
vrsti), FRANC KORUN, politični sekretar komiteja OK 

ZK Velenje in velenjski župan NESTL ŽGANK 

Komunisti iz Gorenja, zbrani na volilni konferenci 

obraževanju novih članov. 
V enoletni akciji je stopilo 
v vrste komunistov kar 252 
delavcev. 

Na štirih konferencah, 
kolikor jih je bilo v tem 
času, so med obravnavani-
mi temami prevladovale o-
bravnava pisma predsedni-
ka Tita in Izvršnega biro-
ja predsedstva Zveze ko-
munistov Jugoslavije, druž-
benoekonomska problema-
tika podjet ja , razvojni pro-
gram velenjske občine in 
vloga TGO v zvezi s tem, 
povezovanje v jugoslovan-
skem gospodarstvu, odpra-
va vzrokov in posledic so-
cialnega razlikovanja, vpra-
šanja družbenega s tandar-
da delavcev, uvel javl janje 
ustavnih dopolnil ter or-
ganizacijska in kadrovska 
vprašanja. 

V svojem poročilu je se-
kretar Ivan Miklavčič po-
udaril, da so po objavi pis-
ma podrobno proučili poli-
tični položaj v organizaciji 
in ugotovili, da vsebina pis-
ma pot r ju je njihovo usme-
ritev ter delovanje, da pa 
bodo morali vpliv Zveze 

moupravnih temeljih. Do-
kaz temu so poslovni uspe-
hi, družbenoekonomski u-
gled ter stabilni medseboj-
ni odnosi. P rav tako pa tu-
di podpora in pr ipravl je-
nost več kot deset tisoč-
članskega kolektiva v na-
dal jnj i skupni poti izraže-
ni v sprejetem srednjeroč-
nem načrtu do leta 1973; 
pa tudi želje mnogih ko-
lektivov širom naše države, 
da se vključijo v delovno 
skupnost Gorenje. Posebno 
pozornost so gorenjski ko-
munisti v preteklem obdob-
ju pripisovali uresničeva-
nju stabilizacijske politike. 
Zavedajo se namreč, da po-
politična krepitev samo-
uprav l jan ja nu jno te r ja tu-
di gospodarsko krepitev or-
ganizacije združenega de-
la, proizvodne in poslovne 
uspehe, ob tem pa tudi 
krepitev položaja in oseb-
ne perspektive vsakega čla-
na velike družine Gorenje. 

Pomembne sadove je o-
brodilo tudi pr izadevanje 
za ure jevanje socialnih raz-
mer članov kolektiva, 
zmanjševanje socialnih 

PLANINSKA SEKCIJA GORENJE 

razlik ter zavzemanje za 
nenehno povečevanje oseb-
nega in družbenega stan-
darda zaposlenih. 

S tem, da se je število 
komunistov v tovarni zelo 
povečalo ter z reorganiza-
cijo so delo celotne organi-
zacije še bolj približali ne-
posrednemu interesu in 
problemom proizvajalcev v 
cilju, da Zveza komunistov 
tudi v pr ihodnje ostane 
nosilec interesov delovnega 
človeka in splošnega druž-
benega napredka. Zelo do-
bro pa se zavedajo, da je 
krepitev vloge zVeze ko-
munistov pogojena z na-
da l jn j im vkl jučevanjem 
novih članov; vnašanjem 
novih organizacijskih ob-
lik in metod dela ter z i -
deološko-političnim izobra-
ževanjem vsakega člana 
kolektiva, še posebej pa 
mladih komunistov. Zat6 
bodo prav temu vprašanju 
v bodoče posvečali še več-
jo pozornost kot doslej. 

V razpravi, ki je sledila 
kratkim vendar zelo kon-
kre tnim ter zgoščenim po-
ročilom, so komunisti pre-
cej časa odmerili razpravi 
o problemih, ki jih imajo 
zaradi težav v elektrogo-
spodarstvu. Poudarili so. 
da imajo samo zaradi sep-
tembrskih nepredvidenih 
redukci j približno staro 
mil i jardo izgub v osebnem 
dohodku in pokrit ju, boji jo 
pa se, da se bodo te izgube 
konec letošnjega leta pri-
bližale trem starim mili-
jardam. Zato so predlagali, 
n a j dispečerska služba iz-
dela program redukcij, da 
se v pr ihodnje ne bo več 
dogajalo tako kot doslej, 
ko so morali sredi dela do-
mov, ne glede na to ali so 
imeli prevozno sredstvo ali 
ne. 

Seveda pa še vedno osta-
ja odprto vprašanje , kda j 
in kako bodo lahko nado-
knadili te izgube. 

V razpravi je sodeloval 
tudi generalni direktor 
združenega podje t ja Ivan 
Atelšek. Poudari l je, da 
mora organizacija Zve-
ze komunistov stremeti za 
tem, da bo vzgajala sleher-
nega člana kolektiva, sa j 
bodo letako lahko dosegali 
še boljše rezultate. Pri tem 
je tudi dejal, da danes vse 
preveč govorimo o delu, 
premalo pa o tem, kako 
preživi delavec preostali 
čas. Zato mora biti skrb v 
te j smeri čim večja. Ivan 
Atelšek je tudi povedal, da 
bo še letos podpisan začet-
ni samoupravni dogovor o 
sodelovanju z Iskro. To 
združevanje zadeva celotno 
združeno podje t je Gorenje, 
občutiti mora vsa sloven-
ska pa tudi jugoslovanska 
javnost, združujemo pa se 
zato, da bi imeli delavci še 
varnejše delo, da bomo še 
več naredili, je med dru-
gim poudaril generalni di-
rektor Ivan Atelšek. 

Ob koncu so ponovno 
izvolili za sekre tar ja Ivana 
Mildavčiča, člani tovar-
niškega komiteja pa Ru-
di Pahole, Jože Krebl, 
Milan Šterban, Todor Di-
mitrovič, Milan Valenčak, 
Jože Deberšek, Mar i ja Kur-
mik. Mar j an Vrhnjak , Ani-
ca Kristan, Mile Gregorič, 
Valter Cimperc in Ciril 
Bezlaj. Slednjih deset čla-
nov bo skrbelo za politično 
izobraževanje. Poleg tega 
so izvolili tudi 17 članov za 
občinsko konferenco ZKS 
Velenje ter 52 komunistov 
v tovarniško konferenco 
ZK. 

Pre jšn j i teden se je zbra-
lo na sestanku več delav-
cev, l jubi tel jev gora in pla-
nin, ki so zaposleni v TGO 
»Gorenje« v Velenju in u-
stanovili sekcijo, ki bo de-
lovala pri planinskem dru-
štvu Velenje. 

Na sestanku so bili pred-
stavniki sindikata, planin-
skega društva ter drugi ak-
tivni planinci, ki so že do-
slej sodelovali v različnih 

akcijah. 
Dogovorili so se, da se 

bodo odslej udeleževali iz-
letov, ki jih bo organizira-
lo PD Velenje, za nasled-
n j e leto pa so planirani tu-
di t r i je izleti gorenjske 
planinske sekcije in sicer 
na Klemenškovo planino, 
na Golico in na Triglav. 

Za organizacijo in izved-
bo programa ter drugih ak-
tivnosti je bil izvoljen od-

bor sekcije, vodja pa Ju r i j 
Mogilnicki, aktiven gornik 
in požrtvovalen organiza-
tor. 

Ko bo pomlad pobrala 
dolinski sneg, se bodo pla-
ninci — Gorenjčani podali 
na Klemenškovo planino 
nad Solčavo. S tem se bo 
začelo aktivno delo novo-
ustanovljene sekcije in or-
ganiziranega planinar jenja . 

Pepi Miklavc 

Trgovsko podjetje na veliko in malo 
s servisi 

vam nudi 

osebne avtomobile ZASTAVA: 

• 1300 P novi tip 
• Z 101 
• 125 PZ/1500 
• 750 K 
• 750 M 
• LADA 
• 1500 Familiare 

Dobava avtomobilov takoj po vplačilu. 

Obiščite prodajalno AVTO CELJE Velenje, 
Partizanska 3, ali zahtevajte informacije 
po telefonu 85-096 
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I KULINAR1KA 
II H O T E L P A K A V E L E N J E 

• razstava pogrinjkov 

• aranžiranje cvetja 

• modna revija »SPORTWEAR SHOW« 
Tehnomercator Celje — veleblagovnica »T«, v sodelovanju s tovarno 
Toper 

• degustacija kulinarike hotela PAKA Velenje 

• degustacija Laško pivo ZLATOROG 

• degustacija Tuborg piva, PODRAVKA Koprivnica 

• degustacija vin VINO Šmartno ob Paki 

Sodelujejo: 

— Ivan Andreje — Brežnikov Vanč 

— Agata Šumnik 

Kvintet PLANIKA 

— Kvartet PAKA 

— Šaleški oktet 

Rezervacija in degustacija 100 din po osebi 

Rezervacije, hotel PAKA, telefon 85-133 

Sobota, 15. decembra ob 19. uri 



BOLJ „ UBRANO 
BODO PELI 
Leto se počasi izteka, zato se v teh dneh vsepovsod vrsti-
jo sestanki, na katerih posamezne organizacije in društva 
razpravl ja jo o tern, k a j so dobrega napravil i v minulem 
obdobju, govorijo ,o problemih, s katerimi so se srečavali 
pri delu, pogovarjajo pa se tudi o nada l jn jem delu. 

Tudi člani moškega pev-
skega zbora »KAJUH« Ve-
lenje so že imeli redno let-
no konferenco, v četrtek, 
6. decembra. Tokrat so vsi 
enoglasno poudarili, da nj i -
hovo pet je v pretekli sezoni 
ni bilo najbol j »ubrano«, 
sa j sta jih mučila v glav-

nem dva problema: slabo 
f inančno s tanje društva in 
pa ne najboljši obiski na 
vajah . Le-teh so imeli 52 ali 
104 ure, nastopov pa 20. 
Poprečno se je udeleževalo 
vsaj 60 odstotkov pevcev. 

V zvezi s slabim f inanč-
nim s tan jem društva je 

Pevci na občnem zboru 

Silvestrova 
noč ob 
orglah 

vila h e r k r s t e m 

Delovna storilnost je o-
osrednje vprašanje v vseh 
razvitih deželah sveta. Go-
tovo je, da jo pogojujejo 
razvite delovne navade 
proizvajalcev. Vsi vemo, da 
je treba naučiti človeka 
delati že v mladosti. Delo 
je učenje in delo je tudi 
tisto fizično naprezanje, ki 
usk la ju je umsko s fizičnim 
delom. K a j rado se dogaja, 
da predvsem pri s rednje-
šolski mladini radi zane-
m a r j a m o fizično delo. Po-
sledice neusklajenega 
vzgojnega dela so lahko 
porazne. Zazibati se le v 
skra jno intelektualno smer 
in se v n j e j uspavati, še ne 
pomeni, da smo naši druž-
bi dali človeka, ki pozna 
delo in ga tudi ceni. In če 
ga ne, potem ne ceni tudi 
prispevka skromnega vra-
ta r ja , rudar ja , cestarja in 
drugih. 

Se bolj porazne so ugo-
tovitve nekaterih vodilnih 
delavcev, ki spre jemajo 
mlade inženirje in tehnike 
na delo. Ob nj ih se prepo-
gosto kaže zelo simplifici-
rana miselnost, da so študi-
rali predvsem zato, da bo-
do delovni proces vodili, 
nikakor pa v n jem sodelo-
vali. 

Ali drugače: us tvar jamo 
inteligenco, ki je izgubila 
realen stik z neposrednim 
proizvajalcem. Se hujši so 
primeri, ko tak teoretično 
nabit mladenič z zaničeval-
nim pogledom ošvrkne de-
lavca, ki mu ob težkem 
vsakodnevnem delu l i je pot 
s čela. P rav gotovo si mla-
di intelektualci niso sami 
krivi, če tako gledajo na 
probleme neposredne proiz-
vodnje. Kriv je ves dolgo-
letni vzgojno-izobraževalni 
sistem, ki v svoje hotenje 

Steklarsko podjetje „Steklar; 
CELJE s poslovno enoto 
v Velenju, Celjska cesta 32 

vabi na prijetno silvestrovanje 

Koncertna in plesna glasba. 

Dva novoletna menija po izbiri. 

Jedila po polnoči. 

Rezervacije in novoletni meniji so že v pro-
daj i v recepciji Vile. Cena samo 230,00 din. 

Informacije dobite po telefonu 85-363. 

predsednik Bruno Trebičnik 
povedal naslednje: »Tako 
kot nobeno društvo ali or-
ganizacija ne more uspešno 
delati, če nima na voljo vsa j 
na jnu jne j š ih f inančnih 
sredstev, tudi mi nismo 
mogli. Se ni dolgo tega, ko 
smo resno razmišljali ali 
bomo glede na naše slabo 
f inančno s tanje še lahko 
nastopali ali ne. Na pomoč 
nam je priskočil rudnik, ki 
je nakazal 3000 dinarjev, da 
smo lahko poravnali nepla-
čane dolgove, sicer bi se 
znašli na sodišču«. Problem, 
k je bodo za v pr ihodnje do-
bili denar za plačilo nasto-
pov in zamudnin, pa ostaja 
še vedno odprt. 

Nerazumljivo je tuidii, da 
društvo ni uspelo v akciji 
pr idobivanja novih — mla-
dih pevcev. Letos so sicer 
pridobili tri nove pevce, 
ker pa jih je prav toliko 
društvo zapustilo, so ostali 
na istem. Pogosto pa je v 
Velenju slišati refren, da 
mladi n imajo kam, da se 
n imajo k j e z a b a v a t i . . . 

Na konferenci so pevci 
razpravljali tudi o združitvi 
zbora s Šaleško folklorno 
skupino. Menili so, da bi 
združeni lahko uspešneje 
delali na kul turnem pod-
ročju, na skupnih predsta-
vah bi po vsej verjetnosti 
imeli več obiskovalcev kot 
sicer. Vendar v zvezi s tem 
niso sprejeli nobenega kon-
kretnega predloga, ker se 
predstaknih šaleške folklor-
ne skupine ni udeležil kon-
ference. Poleg tega pa želi 
društvo k sodelovanju pri-
tegniti še druge manjše 
zbore, sa j menijo, da je 
bolje imeti v občini en kva-
liteten zbor kot pa več 
manjš ih zborov, ki bodo le 
životarili. 

Moški pevski zbor KA-
JUH Velenje pa si ob vsem 
tem želi več pozornosti in 
sodelovanja s strani kul tur-
ne skupnosti velenjske ob-
čine, same skupščine ter 
družbenopolitičnih organi-
zacij občine. Čeprav so' jih 
veliko povabili na sestanek, 
se vabilu ni nihče odzval. 

BREZ DELOVNE VZGOJE 
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ni vključeval fizičnega de-
la. Kako bi sicer neki a-
gronom, ki je prišel kot no-
vinec na neko večjo poses-
tvo, skomignil z rameni, ko 
mu je delovodja svetoval, 
da bo t reba delo zgrabiti v 
roke. In nič hujšega ni bi-
lot kot nasvet, da bo treba 
na sončen sobotni dan prav 
tako delati, ker so vremen-
ske razmere ugodne. 

Ko tako razmišljamo, ka-
ko bi v pr ihodnje bolje re-
ševali te probleme, se vsi-
l ju je ta dve osrednji misli. 

Kl jub že neštetokrat po-
novljenim izjavam, kako o 
fizičnem delu na srednje in 
visokošolce razmišl ja jo v 
nekaterih drugih državah 
sveta, še do danes nismo 
dosti ukrepali. Svetla izje-
ma so le delovne brigade, 
ki pa so zopet le na prosto-
voljni osnovi posamezni-
kov. Kl jub ki ta jskemu zidu 
bi le veljalo omeniti nj iho-
vo tezo o vzgoji ki ta jske 
delovne inteligence. Vsak 
srednješolec, ki se hoče 
vpisati na višjo ali visoko 
šolo, mora predhodno opra-
viti vsa j šestmesečno de-
lovno prakso. Ali bi k a j po-
dobnega pri nas ne bilo iz-
vedljivo? S a j vendar ne-
prestano razmišl jamo o 
tem, kakšna na j bi bila na-
ša delovna inteligenca! S 
prenekaterim starejšim in 
izkušenim človekom, inte-
lektualcem, sem se o zade-
vi pogovarjal in ni ga bilo, 
ki bi odgovoril na predlog 
negativno. V naši družbeni 
skupnosti bi res ne smelo 
biti nikogar, ki bi ne oku-
sil trdega vsakodnevnega 
kruha delavca, preden bi 
odšel na univerzo. Ne sa-
mo delovna navada, tudi 
odnos do delavca bi se ver-
jetno spreminjal! In če go-
vorimo o humanosti, je mi-
sel prav gotovo pomembna. 
Naslednja stopnička, ki bi 
prav tako brusila mišl jenje 
in človečnost mladega in-
telektualca, je prva zaposli-
tev. Skoraj nepojmljivo je, 
da diplomiranemu ekono-
mistu takoj ponudimo vo-
dilno mesto v proizvodnji. 
Učitelj ne more biti že prvo 
leto službovanja ravnate l j 
in ne zdravnik pr imari j . 
Vsem m a n j k a j o delovne iz-
kušnje. Pri nas tega ne u-
poštevamo dovolj ali sko-
r a j nič. 

Dragocena za mladega 
človeka je prva delovna 
praksa, prvi žulji, prva 
dragocena spoznanja, da 
je v kruhu znoj in so žulji. 
Se pomembnejša je druga 
faza delovne prakse. Pri 
nas jo označujemo z bese-
do pripravnik. Navadno 
t r a j a dve leti. Na jp re j mo-
ra mladec proizvodni pro-

Ljubljanska 
NAMA odgovarja 

Na odborniško vprašanje 
tov. ing. Kl jun Fran ja gle-
de slabe založenosti blaga v 
naši veleblagovnici v Ve-
lenju, v pr imerjavi z zalo-
ženostjo v Ljubl jani , vam 
dajemo naslednji odgovor: 

Nikakor se ne moremo 
str injat i z mnenjem tova-
riša ing. Kljuna, da bi bili 
v Velenju slabše založeni. 
Celotni blagovni sortiment 
je v Velenju celo večji kot 
v drugih naših blagovnicah, 
saj smo uvedli predvsem v 
tehnični stroki številne no-
ve artikle, ki jih do odpr t ja 
velenjske veleblagovnice 

sploh nismo imeli v prodaj-
nem programu (barve, orod-
je, instalacijski material 
ipd.). Ves ostali blagovni 
sortiment — tehnično, tek-
stilno in prehrambeno bla-
go pa je v celoti identičen 
v vseh blagovnicah našega 
podjet ja , tako po artiklih, 
kot prodajnih cenah, kar je 
tudi osnovni dolgoročni 
princip naše prodajne po-
litike. V ilustracijo tega n a j 
navedemo, kolikšen pro-
met in kolikšne zaloge je 
imela veleblagovnica v Ve-
lenju nasproti celotnemu 
podje t ju : 

Obdobje % od prometa 
celot. pod. 

% od vseh 
zalog 

januar—marec 1973 
januar—juni j 1973 
januar—september 1973 
januar—oktober 1973 

Iz pregleda je razvidno, 
da so se gibale celotne za-
loge in celotni promet v ve-
leblagovnici v Velenju t r a j -
no v enakomernem medse-
bojnem razmerju . 

Res pa je, da je prihajalo 
v letošnjem letu do števil-
nih oscilacij v prodaji in 
nabavf blaga. Tako je bilo 
znano pomanjkan je mesa, 
sladkorja, olja in čokolade 
pri prehrani, bombažnih iz-
delkov pri večji poletni se-
sozni, raznih peči v jesen-
ski sezoni in podobno. V 
kar največj i meri smo se 
trudili, da bi take izpade 
kakorkoli nadoknadili in 
primerno založili tržišče. 
Pri tem smo predvsem vse 
kritično blago distribuirali 
glede na obseg prometa 
enakomerno vsem blagovni-
cam. Tovariš ing. Kl jun žal 
v svojem odborniškem 
vprašanju ni navedel, kda j 
in katero blago je bilo slab-
še založeno v Veleblagovni-
ci v Velenju, da bi lahko 
ugotovili, ali je bil tak iz-

13,5 
13,7 
13,9 
13,7 

12,7 
13,1 
14,5 
13,9 

pad objektivno pogojen s 
tržno situacijo, ali pa gre 
za krivdo naših delavcev. 

Glede na izredno dobre 
poslovne odnose, ki jih ima-
mo s številnimi najpo-
membnejšimi dobavitelji, 
lahko mirno trdimo, da ta-
krat, kadar ni bilo blaga na 
tržišču, ga ver je tno ni ime-
la v prodaji pre j naša kon-
kurenca, kot pa mi, in za-
to je bil pritisk na naše 
prodajalne toliko večji. Na j 
tu mimo grede omenimo sa-
mo prodajo mesa, k je r je 
naše podje t je zavestno 
oskrbovalo tržišče (in to tu-
di v veliki meri velenjsko), 
k l jub negativni razliki v 
ceni. 

Dovolite, da prikažemo še 
gibanje prometa v letu 1972 
in 1973. Ce ne bi bili pri-
merno založeni in to tudi v 
kritičnih tržnih situacijah, 
se ne bi mogli pohvaliti z 
naslednjimi številkami v 
doseženem prometu v vele-
blagovnici Velenje: 

Obdobje Leto 
1972 

Leto 
1973 Indeks 

januar—marec 
januar—juni j 
j anuar—september 
januar—december 

ces temelji to spoznati in 
šele potem ga bo lahko z 
vso intelektualno silo u-
smerjal . Pa še neka j ! Ver-
jemite mi, da intelektua-
lec, prekal jen v nekaj le t -
nem trdem delu, ne bo dr-
žal rok križem, ko bodo o-
stali, »manj vredni«, pod-
rejeni delali. Torej tudi hu-
manost bo dobivala popol-
nejšo podobo v naši druž-
bi. 

Kakorkoli že poskušamo 
obračati misli, se vedno po-
novno vračamo k prvemu 
stavku, k delovni storilno-
sti. Od n je je odvisno naše 
celotno življenje. Zato bi 
morala biti vsa naša vzgoj-
na prizadevanja usmerjena 
v bolj dosledno obravnava-
n je delovne vzgoje mladih 
intelektualcev. Prav gotovo 
pa bo potrebno, da za kom- | 
pleksnejši in enotnejši vse-
stranski razvoj učečih se1 

nekatere predloge tudi za-
konsko utrdimo. Seveda le, ' 
če resnično želimo imeti v 
državi delavcev inteligen-
co, ki delo spoštuje! 

[ v. s.: 

11,067.067 15,689.168 142 
22,439.689 34,167.190 152 
36,428.894 52,040.018 143 
57,119.873 — — 

Te številke zgovorno pri-
čajo, da je bila velenjska 
veleblagovnica lepo spreje-
ta pri potrošnikih in da v 
indeksih porasta prometa ni 
zgolj inflacija cen, kot pri 
marsikaterem drugem pod-
jet ju, ampak v veliko večji 
meri skrb velenjskega in 
celotnega kolektiva Name, 
da bi zadovoljili kar najš i r-
ši krog potrošnikov na va-
šem področju. 

Konec lanskega leta je 
izdelal Jugoslovanski inšti-
tut za trgovino in embalažo 
iz Ljubl jane posebno študi-
jo o poslovnih rezultatih 
velenjske veleblagovnice in 
ugotovil, da je njeno gravi-
tacijsko področje od Celja 
pa vse do Radelj ob Dravi, 
česar prav gotovo nima no-
beno drugo podje t je na tem 
področju. Nedvomno pri-
speva k temu poleg solid-
nih cen in kaikovosti tudi 
izredno široka izbira blaga. 

Prepričani smo, da smo 
tovarišu ing. Kljun Fran ju 
dali zadosten odgovor na 
njegovo odborniško vpraša-
nje. 

Generalni direktor 
AVGUST JEREB 



S O D E L O V A N J E S Š E S T I M I M E S T I V E V R O P I 

Med udeleženci posveta sta bila iz Velenja ELFRIDA AMBROŽlC in MARIJAN 
MARINŠEK 

UDINE v Furlani j i so 23. in 24. novembra povabile na 
tradicionalno letno posvetovanje predstavnike mest in 
mladinskih organizacij iz sedmih evropskih mest, ki med-
sebojno sodelujejo na kul turnem in športnem področju 
ter z vlakoletno izmenjavo mladinskih delegacij. 

S tem, ko je mladina iz 
Velenja navezala prve stike 
z mladino iz Esslingena v 
Zahodni Nemčiji, je zaora-
la ledino za širše sodelova-
nje med obemi mesti. V le-
tošnji jeseni, ko je naš gim-
nazijski pevski zbor gosto-
val v Esslingenu, je to pri-
jazno in gostoljubno mesto, 
ki razpreda niti pr i ja te l j -
stva po vsej Evropi, razširi-
lo krog svojega par tners t -
va tudi na mesto Velenje. 

Do sestanka v Udinah 
pravzaprav nismo vedeli, 
da vsa partnerska mesta 
Esslingena vz t ra jno in na-
črtno tudi medsebojno so-
delujejo. Predstavniki vseh 
teh mest so v Udinah s pri-
srčnimi besedami pozdravi-
li sodelovanje z mestom 
Velenje in tako bo imela 
naša mladina odslej več 
različnih možnosti izmenja-
ve in sodelovanja razen z 
mestom Esslingenom še z 
Viennom iz Francije, Schie-
damom iz Nizozemske, 

Norrschopingom iz Švedske 
ter z mestom Udine v Ita-
liji. Esslingen je doslej so-
deloval tudi z angleškim 
mestom Neath v bližini 
Londona, vendar se pred-
stavniki tega mesta letoš-
njega posvetovanja v Udi-
nah niso udeležili. 

Namen posvetovanja je 
bil dvojen: sestaviti pro-
gram izmenjav med par t -
nerskimi mesti za leto 1974 
ter na podlagi analize lan-
skoletnega sodelovanja 
sprejeti določene sklepe za 
organizacijo dela v prihod-
nje. 

Velenjčani smo, z ozirom 
na svoje možnosti, sprejeli 
izmenjavo dveh 10-članskih 
mladinskih organizacij in 
sicer z mestom Schiedamom 
na Nizozemskem in Vien-
nom iz Francije. Obe dele-
gaciji bosta v našem mestu 
v gosteh od 29. juni ja do 
13. jul i ja 1974, to je, takoj 
v začetku počitnic, ko se 
naša mladina v glavnem še 

zadržuje doma. 
Od 13. jul i ja do 27. juli ja 

1974 pa bo delegacija naše 
mladine obiskala mesto 
Vienn v Francij i (30.000 
prebivalcev v bližini mesta 
Lyona), ka j t i predstavniki 
tega mesta so izrazili na 
posvetovanju posebno željo, 
da bi mladina obeh mest 
navezala medsebojne pr i ja-
tel jske stike. Druga delega-
cija pa bo odpotovala isto-
časno v mesto Schiedam na 
Nizozemskem, od koder se 
je že lani naša delegacija 
vrnila z najlepšimi vtisi in 
spomini. 

Nadal je so sprejeli pova-
bilo mesta Esslingena na 
športno »olimpiado« med 
partnerskimi mesti, ki bo 
od 31. ma ja do 4. juni ja 
1974 v Esslingenu in se ga 
bodo udeležili športniki 
različnih sekcij. Natančnej-
ša navodila, pogoje sodelo-
vanja in program srečanja 
bodo izdelali in sprejeli 
predstavniki vseh mest na 
sestanku v Esslingenu, ja -
nuar ja 1974. 

Predstavniki mladinske 
organizacije mesta Udine 
želijo v m a j u 1974 izmenja-
ti 50-člansko mladinsko de-
legacijo na eno ali dvo-
dnevnem obisku v Udinah, 
oziroma Velenju, predstav-

niki mesta Vienn pa so se 
posebej zanimali za našo 
folklorno skupino, ki bi jo 
prav tako radi sprejeli že v 
letu 1974. 

Ob analizi dosedanjega 
sodelovanja je bil sprejet 
sklep, da bodo vsa mesta 
bolj kot doslej skrbela za 
to, da mladinska izmenjava 
ne bo nenačrtna, da ne bo 
imela nadih čistega turiz-
ma, temveč, da bo imela 
mladina poleg pri jetnega 
možnost spoznati tudi delo 
mladine v drugih državah, 
gospodarstvo gostiteljskega 
mesta, navade in običaje 
tujega naroda ter se tako 
naučila medsebojno ceniti 
in spoštovati. 

Nadal je je bil sprejet 
sklep, da se krog par tner-
skih mest zaenkrat ne bo 
več širil, da pa bodo z vse-
mi močmi poglabljali seda-
n j e medsebojno sodelova-
n j e in kvaliteto dela ter 
utr jevali medsebojne vezi. 

Srečanje v Udinah je pu-
stilo v nas vtis, da vsa ta 
mesta resno in pri jatel jsko 
sodelujejo. Vsi po vrsti ve-
do, da razlike, ki nas loču-
jejo niso tako velike in ta-
ko pomembne, kot skupna 
želja, da bi v miru in pri-
jatel jstvu živeli drug ob 
drugem. 

Omeniti moram, da so 
sodelovanje z Jugoslavijo 
sprejeli z navdušenjem in 
se s spoštovanjem izražali o 
našem tovarišu Titu. 

Vodje delegacij so bili v 
glavnem podpredsedniki 
občin, zato je vsem udele-
žencem priredil sprejem 
župan mesta Udine. Velik 
del svojega pozdravnega 
govora je ob te j priliki na-
menil pr i jatel js tvu med 
Itali jo in Jugoslavijo ter 
pozdravil sodelovanje med 

V teh dneh slavi 70. rojstni dan 
lanko Osojnik iz Šoštanja. Janko 
te še vedno čil in zdrav, nekoli-
ko ga daje le revma v zapestju za-
radi česar je moral izpustiti ne-
kaj vaj. Janko je namreč že od 
leta 1919 aktiven godbenik, polnih 
16 let pa je član šoštanjske delav-
ske godbe ZARJA. Za njegovo dol-

mestom Udine in Velenjem. 
Upamo, da bo mladina 

naše občine izkoristila pri-
liko in na temeljih, ki smo 
jih preložili, gradila pr i ja -
teljstvo med narodi, nave-
zovala nove osebne stike z 
vrstniki iz drugih držav, do-
življala ob tem veliko lepe-
ga in nepozabnega ter se 
obogatena z novimi spozna-
nji od povsod spet rada 
vračala v domače mesto. 

Elfr ida Ambrožič 

goletno delo ga je občinska zveza 
kulturno prosvetnlih organizacij 
Velenje nagradila. Denarno nagra-
do v višini 1000 dinarjev so mu 
pred dnevi na domu izročili pred-
sednik ZKPO Stane žula, Jankov 
dirigent Silvo Tamše in Bojan 
Osojnik. Čestitkam se pridružuje-
mo tudi mi. 

—# Gostinsko podjetje 
P A K A Velenje 

obvešča in priporoča 

Obveščamo vas, da igra vsak dan v restavraciji 
JEZERO kvintet »OTO PESTNER« iz Celja. Poje 
Frenki. 

VSAK TOREK JE RESTAVRACIJA »JEZERO« 
ZAPRTA (I. 10. do 30. 4.). 

hotel 
paka 

VABIMO VAS, DA OBIŠČETE RESTAVRACIJO 
»JEZERO«, KI JE OGREVANA. 

j 

/ f 
Hladen veter je pihal v 

obraz, ko sem drobila kora-
ke mimo športnega igrišča 
v Šoštanju, se vzpenjala po 
ozki vijugasti cesti proti 
griču na katerem sameva 
hiša. Na sredi poti sem ob-
stala. V naročju gozdne ja-
se ležita mala jezerca, po-
suta z zelenimi listi lokva-
njev. Drevesa so veličastno 
odmetavala svoje poslednje 

liste na vodno gladino in , 
ta je hvaležno sprejemala 
zadnje jesenske darove. 
Človek, ki si je zgradil dom 
v tem božanskem okolju je 
znal ceniti lepoto narave in 
je prav gotovo dober člo-
vek, sem razmišljala. Nisem 
se zmotila. Riko Zeleznik 
je bil moj znanec po opisu 
sodelavcev, ko pa sva izme-
nja la neka j besed, sva že 
bila pri jatel ja , ker Riko na-
vduši s svojo osebnostjo, s 
svojim znanjem in toplo 
besedo tako, da pozabiš na 
čas in težave. Kakor je bilo 
lahko z n j im vzpostaviti 
kontakt, tako težko ga je 
bilo opisati. Težko mislim 
zato, ker je Riko tako vse-
stransko nadar jen človek, 
da nisem vedela s katere 
strani bi ga predstavila. Si-
cer pa prepuščam besedo 
njemu. 

»Rodil sem se v Šentvidu 
nad Ljubl jano. Bilo nas je 
pet otrok. Želel sem posta-
ti igralec in bil eno leto na 
igralski akademiji . Oče je 
bil železničar in želel, da 
to postanem tudi jaz. Šola-
n je je bilo predrago, zato 
sem se moral preusmeriti v 
nov poklic in postal želez-
niški tehnik. Služba mi je 

ugajala v toliko, ker sem 
imel veliko želja spoznati 
svet in se naučiti čim več, 
to pa mi je bilo pri železni-
ci omogočeno, ker sem imel 
kot nj ihov uslužbenec pra-
vico do enega brezplačnega 
potovanja na leto v tu je 
države. Že leta 1933 sem ho-
tel potovati v Budimpešto. 
V službi nas niso pustili, 
češ, da moramo težko pri-
služeni denar zapraviti do-
ma. Želja je bila večja od 

prepovedi, zato sem jo 
mahnil kar peš čez bližnjo 
mejo v avstri jsko Lipnico. 
Na srečo se je vse dobro 
končalo. Po vojni, ko sem si 
ustvaril družino in spravil 
otroke k poklicu, sem začel 
potovati načrtno. Na jp re j v 
Grčijo, k j e r sem prvič videl 
Olimp in mislil, da poznam 
že vso grško zgodovino. Na-
to v Turčijo, na Ciper, 
Egipt, Indijo, Afriko. Tudi 
severne države sem prepo-
toval. Začel sem v Avstriji , 
sledile so Švica, Nemčija, 
I-Iolandija, Švedska, Dan-

ska, Norveška, Franci ja . . .« 
Oprostite tovariš Zeleznik, 
povejte mi državo v kateri 
še niste bili, sem ga preki-
nila. »V Španiji in Rusiji.« 
Kako spre jemajo l j ud j e va-
ša potovanja? »Različno. V 
glavnem se začne in konča 
z vprašanj i : K j e si bil? Se 
ti l jubi? Imaš toliko pogu-
ma? Imaš denar? L jud j e 
se premalo zanimajo za 
potovanja. Tudi potovati ne 
znajo vsi. 

Res, da potujem poceni, 
ker si za vsak izlet napra-
vim podroben načrt, da je 
potovanje smiselno in učin-
kovito. Živim asketsko. Vsa 
potovanja in načrte začnem 
uresničevati že zgodaj zju-
traj , da mi za ogled zna-
menitosti, predvsem za o-
bičaje ljudi, ostane dovolj 
časa. Skromno jem in skr-
bim z najrazl ičnejšimi 
športi za telesno kondicijo. 
Na potovanjih tudi ne pi-
jem in ne kadim. Lansko 
leto sem prevozil z mope-
dom v 33-dneh vso jadran-

sko obalo in otoke, na ka-
tere je vozil t rajekt .« 

Kateri dogodek vam je 
ostal iz potovanja na jbo l j v 
spominu? 

»V Messinskem prelivu, 
k j e r imajo običaj, da turist 
spravi v steklenico cigarete 
in pismo, ter jo vrže v vo-
do. Ribiči, ki čakajo v čol-
nih, zberejo te steklenice, 
vzamejo cigarete, pismo pa 
oddajo na pošto.« 

Tudi na krožnem potova-
n j u z ladjo, ki je t ra ja lo 56 
dni je Riko Zeleznik imel 
srečo. Ko so iz Lizbone na-
daljevali pot po Temzi v 
London, so pristaniški de-
lavci ravno š t ra jkal i in tako 
so živeli 14 dni na račun 
Jugolinije. Takra t je spo-
znal London bolj kot pa po-
zna, recimo Zagreb. 

Katera država vam je 
najbol j všeč in katera men-
taliteta naroda? 

»Vsako potovanje v drža-
ve p r imer jam in vedno zno-
va ugotavljam, da tako le-
po kot je pri nas, ni nikjer 
na svetu. Raznolikost, čle-
novitost, vegetacija in 
st ruktura pokraj in, je edin-
stvena v Jugoslaviji . 

Najbol j všeč pa mi je do-

stojanstvo indijskega člo-
veka. Kl jub strašni bedi, 
lakoti, ki jo doživljajo iz 
dneva v dan, so ostali po-
nosni in imajo do sočloveka 
pravi odnos.« 

Kakšne načr te še imate? 
»Odpotoval bom na Kor-

ziko in Sardinijo. Sedaj v 
zimsko-jesenskem času pa 
hodim dvakra t tedensko v 
telovadnico, se udeležujem 
taborniških srečanj in ho-
dim redno na izlete, ki jih 
organizira planinsko društ-
vo Velenje. Tudi nogomet 
igram še za rekreacijo in 
pozimi priložnostno smu-
čam.« 

Dan se je prevesil že po-
zno v noč, ko sem se po-
slovila od tovariša Zelezni-
ka v želji, da to ni zadnje 
srečanje in še potem dolgo 
razmišljala, koliko neki ima 
znancev — prijateljev, ker 
je tak svetovljan. 

Liza 

N A Š 
Z N A N E C 

Riko Zeleznik 



ŠPORTNA T E K M O V A N J A 
OB J U B I L E J U 

V i s o k o o b l e t n i c o o b s t o j a t o -
v a r n e p o l j e d e l s k e g a o r o d j a in 
l i v a r n e G o r e n j e - M u t a v M u t i 
o b D r a v i so počas t i l i t u d i 
š p o r t n i k i s š t e v i l n i m i t e k m o -
v a n j i . N a j v e č p o z o r n o s t i so po-
sve t i l i m e d n a r o d n e m t u r n i r j u 
v l o k o s t r e l s t v u , k i j e b i l 14. 
o k t o b r a 1973. L o k o s t r e l c i iz t r e h 
d r ž a v so n a id i l i čn i g o z d n i j a -
si v D o b r a v i p r i M u t i t e g a d n e 
o p r a v i l i e n o k o l o F I T A - k r o g a 
i n doseg l i o d l i č n e r e z u l t a t e . 
T e k m o v a n j e j e p r i p r a v i l t a b o r -
n i šk i o d r e d iz M u t e . 

N a t o so d e l a v c i t o v a r n e G o -
r e n j e - M u t a p o m e r i l i s v o j e m o -
či v m a l e m n o g o m e t u , o d b o j k i , 
s t r e l j a n j u z z n a č n o p u š k o in 
š a h u . Ta t e k m o v a n j a so p o t e -
k a l a v o k t o b r u in n o v e m b r u . 
V o k v i r u t e h t e k m o v a n j so n a 
M u t i o d p r l i n o v o s t r e l i šče za 
z r a č n o p u š k o in š a h o v s k o so-
bo . 

T e k m o v a n j a so z a k l j u č i l i v 
soboto , 17. n o v e m b r a , k o so b i -
le n a M u t i š p o r t n e i g r e o b 400-
l e tn i c i o b s t o j a t o v a r n e G o r e -
n j e - M u t a . O s e m d e l o v n i h k o -
l e k t i v o v se j e p o m e r i l o v š t i -
r i h š p o r t n i h p a n o g a h . N a j v e č 
u s p e h a so doseg l i t e k m o v a l c i 
t o v a r n e G o r e n j e V e l e n j e , k i so 
z m a g a l i v k o š a r k i in k e g l j a -
n j u , m e d t e m k o so bi l i n a j -
b o l j š i v š a h u d o m a č i n i , v n a -
m i z n e m t e n i s u pa so z m a g a l i 
u d e l e ž e n c i iz G o r n j e R a d g o n e . 

Ob z a k l j u č k u t e h ige r j e 
s p r e g o v o r i l d i r e k t o r t o v a r n e 
G o r e n j e - M u t a H r a b r o S t e r d i n . 
Opisa l j e z g o d o v i n s k o p o t t o -
v a r n e n a M u t i i n p r i s o t n e se -
z n a n i l z u s p e h i k o l e k t i v a v 
z a d n j i h l e t i h . N a t o j e pode l i l 
p o s a m e z n i m z m a g o v a l n i m e k i -
p a m s p o m i n s k e p o k a l e . Vsi 
t e k m o v a l c i so p r e j e l i s p o m i n -
s k e d i p l o m e , k i so j i h izde la l i 
o b 400-letnici tovarne na Mut i . 

R e z u l t a t i : 
L O K O S T R E L S T V O : 
Mošk i (144 s t r e l o v n a r a z d a -

l j a h 90, 70, 50 in 30 m ) 1. N a -
r a t h (LK M a r i b o r ) 1137 k r o g o v , 
2. H o b a r t h (BSC U n i o n Wien , 
A v s t r i j a ) 1133 k r o g o v , 3. D o r -
n i k (CAD U n i o n e Gor iz ia , I t a -
l i ja ) 1130 k r o g o v . . . 26. D o b n i k 
(LK M u t a ) 618, (29 t e k m o v a l -
cev) . 

E K I P N O : 1. L o k o s t r e l s k i k l u b 
M a r i b o r 3185 (nov d r ž a v n i e -

k i p n i r e k o r d ) , 2. B S C U N I O N 
W I E N (Avs t r i j a ) 3172, 3. L o k o -
s t r e l s k i k l u b p r i O B P M u t a 
1717 k r o g o v . 

Ž E N S K E : (144 s t r e lov , r a z d a -
l j e 70, 60, 50 in 30 m e t r o v ) 1. 
Schu l ze (BSC) S c h o n b r u n 
Wien , A v s t r i j a ) 1123 ( d r u g a z la -
t a z n a č k a F I T A ) , 2. F r i e l 
(BSC, U n i o n W. A v s t r i j a ) 1089 
k r o g o v , i td . 

M L A D I N C I : ( r a z d a l j e 70, 60, 
50 in 30 m , p o 36 s t r e l o v ) : 1. 
S c h u l z e (BSC S c h o n b r u n n , 
A v s t r i j a ) 1124 k r o g o v , 2. P e t e k 
(LK M a r i b o r ) 801 k r o g . 

Š P O R T N E I G R E 
(17. n o v e m b e r 1973) 
K O Š A R K A : 1. G o r e n j e V e l e -

n j e 4 t o č k e , 2. G o r e n j e M u t a 2 
točk i , 3. G o r e n j e F e c r o , S lo-
v e n j G r a d e c 0 t o č k . ( P o s a m e z -
n i izidi — V e l e n j e : M u t a 
55:51, V e l e n j e : F e c r o 56:38, 
M u t a : F e c r o 86:32). 

N A M I Z N I T E N I S : 1. G o r e n j e 
E l r a d , G o r n j a R a d g o n a 15 t o č k , 
2. G o r e n j e V e l e n j e 14 točk , 3. 
G o r e n j e M u t a 8 t o č k , 4. U p r a -
v a SO R a d l j e 3 t o č k e . 

N a j b o l j š i p o s a m e z n i k — 
Alo jz Hojn i lc iz G. R a d g o n e . 

K E G L J A N J E : 1. G o r e n j e Ve-
l e n j e 1278 k e g l j e v , 2. G r a d b e -
n o p o d j e t j e , R a d l j e 1181, 3. Go-
r e n j e F e c r o , S l o v e n j G r a d e c 
1121, 4. »Stro j« R a d l j e 1120, 5. 
G o r e n j e M u t a 1095, 6. G o r e n j e 
L e s n a , Š o š t a n j 1077 k e g l j e v . 

N a j b o l j š i p o s a m e z n i k i : 1. 
T a m š e ( G o r e n j e V e l e n j e ) 236, 
2. K r i ž o v n i k 229, 3. K o v a č i č 222 
(vsi G o r e n j e V e l e n j e ) , 4. P r a -
p e r ( G o r e n j e M u t a ) 213, i td . 

S A H : 11. G o r e n j e M u t a 9 
t o č k , 2. G o r e n j e V e l e n j e 9 t o č k , 
3. G o r e n j e F e c r o 5 t o č k , 4. G o -
r e n j e E l r a d l t o č k a . 

P o s a m e z n i k i : (po d e s k a h ) 1. 
J a k o p i č (Muta) 3 t o č k e , 2. G o r -
š e k (Ve len je ) 3 t o č k e , J u v a n -
čič (Muta) 2 točk i , i t d . 

U S P E Š N O S T P O S A M E Z N I H 
K O L E K T I V O V : 1. G o r e n j e Ve-
l e n j e (15 točk) , 2. G o r e n j e M u -
ta (10 točk) , 3. G o r e n j e F e c r o , 
S l o v e n j G r a d e c (7 točk ) , 4. Go-
r e n j e E l r a d , G o r n j a R a d g o n a 
(5 točk) , 5. G r a d b e n o p o d j e t j e 
R a d l j e (5 točk) , 6. S t r o j , R a d -
l j e 3 t o č k e , 7. G o r e n j e L e s n a , 
Š o š t a n j i n 8. U p r a v a S k u p š č i n e 
o b č i n e R a d l j e (po 1 točko) . 

Ustanovili košarkarski 
klub Velenje 

V Velenju je bil oktobra 
ustanovni zbor samostoj-
nega košarkarskega kluba, 
ki se odslej naprej imenu-
je Košarkarski klub Vele-
nje. Na sestanku, ki se ga 
je udeležilo dvajset članov, 
so zelo kritično spregovori-

Košarkarji 
„Elektre" 

na 
Madžarskem 
V prazničnih dneh so košarkar j i 

šoštanjske Elektre gostovali na 
Madžarskem. Pomerili so se v pri-
ja te l jskem srečanju z reprezen-
tanco univerze v Keckeliyu in 
zmagali po odlični igri z rezulta-
tom 111 : 71. Domačini so igrali v 
zelo dobri postavi, sa j univerza v 
omenjenem k r a j u združuje vse 
študente agronomije na Madžar-
skem. Koše za Elektro so dosegli: 
Jerič 26, Dobovičnik 26, Koren 14, 
Kristan 14, Petek 13, Furs t 10, 
Holešek 2, Cverlin 2 in Stepic 4. 

DOPISUJTE 
IN 
OGLAŠUJTE 

1 

G M ? f f c 

GIP GRADIŠ 
LJUBLJANA 
T O Z D g r a d b e n a e n o t a C e l j e 

C E L J E 

DEJAVNOST 

• g r a d n j a i n d u s t r i j s k i h , v o d o s i l n i h , p r o m e t n i h , v i s o k i h , 
l u š k i h i n n i z k i h z g r a d b 

• i z d e l o v a n j e i n p r o d a j a r a z n i h v r s t b e t o n a , 
p r i d o b i v a n j e i n s e p a r i r a n j e g r a m o z a 

• p r o d a j a s t a n o v a n j s k i h , p o s l o v n i h i n d r u g i h s t a v b , 
o b j e k t o v i n s t a n o v a n j , 

Poslovnim prijateljem in delovnim ljudem 
1 želimo srečno Novo leto! 

1 

li o preteklem delu, ki ni 
bilo najuspešnejše zaradi 
velikih finančnih težav. Ce 
ne bi bilo nekaterih posa-
meznikov, ki so zalagali 
denar za vožnje; bi klub 
razpadel že pred dvema le-
toma. Kako je životaril 
klub, kaže že samo to, da 
so igralci imeli na voljo 
praktično le po en dres, 
trenirali so v svoji opremi, 
na voljo pa so imeli tudi 
samo eno žogo, ki je ustre-
zala predpisom. 

Največji uspeh je klub 
dosegel pred dvema leto-
ma, ko je tekmoval v drugi 
slovenski ligi — vzhod. 
Vendar v te j ligi velenjski 
košarkarji niso dolgo igrali. 
Ker niso imeli niti toliko 
denarja, da bi plačali kav-
cijo za tekmovanje, so iz-
stopili iz druge slovenske 
košarkarske lige ter nada-
ljevali tekmovanje v med-
občinski ligi s sedežem v 
Žalcu, k je r so ob koncu le-
tošnje tekmovalne sezone 
pristali na 4. mestu. 

Na ustanovnem sestanku 
Košarkarskega kluba Vele-
n je so sprejeli tudi statut 
kluba, se pogovorili o delu 
za prihodnje, poleg tega pa 
so izvolili tudi 11-članski 
odbor (predsednik Ciril Pi-
lih) 7-člansko tehnično ko-
misijo (predsednik Slavko 
Novak), 3-člansko disci-
plinsko komisijo (predsed-
nik Jaroslav Spička) ter 3-
članski nadzorni odbor. 

Velenjske košarkarje bo 
treniral Anton De Costa, 
klub pa si bo prizadeval 
pritegniti k sodelovanju 
čimveč učiteljev telovadbe 
iz osnovnih šol, da bi čim 
več pionirjev in mladincev 
pritegnil v svoje vrste. Se 
posebej pa so na ustanov-
nem sestanku poudarili, da 
bodo veliko pozornost po-
svetili tudi sodelovanju s 
šoštanjsko Elektro. 

KINO 
REDNI KINO VELENJE 

m Petek, 14. 12. ob 17.30, sobota 
15. 12. in nedelja 16. 12. ob 17.30 
in 19.30, ameriški avanturistični 
film HEROJI JUKE. 

Režija: Jean Nigolesco. Igrajo: 
Stuart Wilhman, Elke Sommer, 
Curt Jurgens. 

• Torek, 18. 12. ob 17.30 In 19.30, 
francoski barvni film ŠUM NA 
SRCU. 

Režija: Louis Malle. Igrajo: Da-
niel Gelin, Marc Winocourt, Fa-
bien Ferroux. 

• Sreda, 19. 12. in četrtek, 20. 
12. ob 17.30 in 19.30, italijanski 
barvni film ZLOČINSKE SANJE. 

Režija: Luigi Fullci. Igrajo: Flo-
rinda Bolcan, Stanly Becker, Jean 
Sorell. 

• Petek, 21. 12. ob 17,30; sobota 
22. 12. in nedelja, 23. 12. ob 17,30 
in 19,30, ameriški barvni western 
SARTANA, DOLARJI IN FRATER. 
Režija: Sergio BerganzelH. Igrajo: 
Peter Lee Lavvrence, Helga I.ine. 

• Torek, 25. 12. ob 17,30 in 
19,30, jugoslovansko-italij. barvni 
vojni film TRI URE DO ZMAGE. 
Režija: Juliano Montaldo. Igrajo: 
Franco Nero, Rlchard Johnson, 
Helmut Schneider, Relja Bašič. 

• Sreda, 26. 12. in četrtek, 27. 
12. ob 17,30 in 19,30, italijanski 
barvni vvestern TUJEC IMENO-
VAN POKOPALIŠČE. Režija: An-
thony Ascot. Igrajo: Johnnii Gar-
ko, Wiliam Berger, Christopher 
Ghlttel-

• Petek, 28. 12. ob 17,30, itall-
jansko-španski barvni pustolovski 
film KOMPAN JEROSI. Režija: 
Sergio Corbuccl. Igrajo: Franco 
Nero, Tbomas Milian, Jack Po-
lance. 

KINOGLEDALIŠCE VELENJE 

• Ponedeljek, 24. 12. ob 20. uri, 
jugoslovansko-italij. barvni vojni 
film TRI URE DO ZMAGE. Re-
žija: Juliano Montaldo. Igrajo: 
Franco Nero, Rlchard Johnson, 
Helmut Schneider, Relja Bašič. 

Občina Velenje — Sklad za urejanje in oddajanje 
stavbnih zemljišč, razpisuje po 9., 10., 11. in 12. čl. Zakona 
o urejanju in odajanju stavbnih zemljišč (Uradni list SRS, 
št. 42-66 in 20/71) ter po 4., 5., 6., 7. in 8. čl. Zakona o ure-
janju in oddajanju stavbnih zemljišč (Skupščinski šaleški 
rudar št. 2/71, 4/71, 1/72 in 8/72) 

javni natečaj 
za oddajo stavbnega zemljišča za gradnjo skladišč v indu-

strijski coni II Velenje 

1. Predmet prodaje je stavbno zemljišče za gradnjo 
skladišč na zemljišču pare. št. 1654/7 del, 1654/2 del, 1654/3 
del, 1648/2 del, 1649, 1653, 3517/2 del, 1650, 1651, 1652 k.o. 
Velenje v skupni izmeri 6500 ma. 

2. Z gradnjo skladišč je treba pričeti najkasneje v 6 
mesecih, končana pa morajo biti najkasneje v 2 letih po 
dodelitvi zemljišča, sicer investitor izgubi pravico uporabe 
na dodeljenem zemljišču. 

3. Izklicna cena zemljišča kot odškodnina za pravico 
uporabe znaša 35,00 din za m s stavbne parcele odnosno 
227.500 din za celotno zemljišče. 

4. Stroški komunalne ureditve (priprava in oprema) 
znašajo 125,00 din za m ! stavbne parcele in znašajo za 
celotno površino 812.500 din. 

5. Znesek pod točko 3 tega razpisa je treba poravnati 
v roku treh dni od dneva pravnomočnosti odločbe o do-
delitvi zemljišča v uporabo, znesek pod točko 4 pa v roku 
10 dni od clneva pravnomočnosti odločbe o dodelitvi stavb-
nega zemljišča. 

6. Varščina, ki jo mora poravnati ponudnik najmanj 
en dan pred odpiranjem ponudb, znaša 40.000 din. Ponudnik 
se lahko udeleži natečaja le, če predloži potrdilo o vplačilu 
varščine, ki jo je dolžan nakazati na Sklad za urejanje In 
oddajanje stavbnih zemljišč SO Velenje š t . rač. 5750-652-28073 
z oznako da je depozit. 

Varščina zapade v korist sklada, če ponudnik odstopi 
od ponudbe potem, ko je že uspel na natečaju. 

Udeležencu, ki na natečaju uspe, se varščina obračuna 
pri plačilu zneska iz točke 3 tega razpisa, ostalim pa se 
vrne. 

V ceni zemljišča so že zajete vse davščine, ki so v 
zvezi s prenosom pravice uporabe na dodeljenem zemljišču. 

7. Komunalni strošek zajema celotno sekundarno ko-
munalno opremo razen toplovoda ter prestavitev obstoječih 
daljnovodov visoke napetosti. 

8. Pismene ponudbe morajo vsebovati ponudnikov na-
tančen naslov, rok za začetek in končanje gradbenih objek-
tovtov, ponujeno ceno in način plačila, ponudnikov podpis 
ter priloženo potrdilo o vplačilu varščine. 

9. Ugodnejši ponudnik je tisti, ki ponudi: 
a) višjo ponudbeno ceno za m1 zemljišča, ki mora biti 

brezpogojno ter povsem določena, ne pa alternativna; 
b) krajši rok za končanje gradnje. 
V primeru dveh enakih ponudb ima prednost tista, ki 

je prej prispela. 
10. Ponudba mora prispeti v zaprti ovojnici najkasneje 

do vključno 3. 1. 1974 do 14. ure na naslov: SKLAD ZA 
UREJANJE IN ODDAJANJE STAVBNIH ZEMLJIŠČ SO VE-
LENJE: »JAVNI NATEČAJ ZA GRADNJO SKLADIŠČ«. 

11. Odpiranje ponudb, kjer lahko prisostvujejo tudi 
ponudniki, bo v petek, dne 4. 1. 1974 ob 8. uri v upravni 
zgradbi SO Velenje, soba št. 9. 

12. Stroški llcitacijskega postopka znašajo 2.400 din. 
številka: 464-13/73-4 
Datum: 14. 12. 1973 

PRIPOROČAMO VAM FILM: 

Tujec imenovan 
Pokopališče 

Režija: Anthony Ascot. 
Igrajo: Johnny Garko, VViliam Berger, Christopher Ghittel. 

2e nekaj let nas italijanski vvesternl navdušujejo s 
svojim strnjenim dejanjem in dinamiko. Tem filmom je 
skupna tudi neka posebna otožnost prostrane romantike. 
Tud itokrat nastopajo dobri in slabi, osamljeni profesionalni 
revolveraši, ki jih nam neznani dogodki iz preteklosti vedno 
znova silijo po svetu; nemočni, ki jih je treba ščititi, in hu-
dobni, ki jih je treba premagati. Ko se stvari uredijo, 
ostane junak spet sam in odjaha neznano kam. V to tra-
dicionalno uspešno shemo pa ta film vnaša nekatere novosti, 
predvsem humor, ironijo in rekli bi lahko, celo satiro. Sce-
narist je v krvavo okolje Divjega zahoda postavil babico, 
ki zadene kaktusov cvet na sto metrov razdalje iz drvečega 
vlaka, dojenčka, ki namesto dude sesa naboj, dva fanta, 
ki iz principa hodita brez orožja in hočeta hudobno tolpo 
premagati zgolj z besedami, razumno logiko in kolektivno 
zavestjo. Film nam prikazuje tradicionalno dobro italijansko 
delo tega žanra, ki se z naštetimi novimi elementi uspešno 
izmika klišejskosti in prehaja že skoraj v ironiziranje sa-
mega sebe s hudomušnimi aluzijami. 

ZAHVALA 
Ob nenadni izgubi mojega dobrega in nadvse plemenitega 
moža 

FRANCA HRAŠANA 
se iskreno zahvaljujem vsem, ki ste ga obdarovali s cvetjem 
in ga spremljali do njegovega poslednjega doma. Posebno 
zahvalo za skrb in pomoč dr. Reberniku ter za požrtvovalno 
in prijateljsko pomoč sestri Ani Bizjak. 
Iskrena zahvala Srebretovi in Šarugovi družini ter vsem, 
ki so pokojnemu možu in meni v najtežjih urah nesebično 
stali ob strani in lajšali nepopisno bolečino. 
Hvala častiti duhovščini za svečan pogrebni obred. Posebno 
pa se zahvaljujem tudi tov. Kojcu za občuiene besede slo-
vesa, pevcem iz Šoštanja in rudarski godbi iz Velenja. 
Neutolažljiva žena Ančka in ostalo sorodstvo. 

Uredništvo in uprava Velenje, Titov trg 2, p. p. 89, telefon (063) 85-087 • Redakcija: Ljuban Naraks (glavni in odgovorni urednik), Liza Podpečan-Kuhar, Stane Vovk in Rudi Ževart 
• Časnik izdaja organizacija SZDL občine Velenje • Kot štirinajstdnevnik »šaleški rudar« je izhajal do 1. januarja 1973 • List izide vsak petek • Cena je 1 dinar • 
Letna naročnina je 40 dinarjev • Za inozemstvo 65 dinarjev « Tekoči račun št. 52800-678-55-263 pri SDK Velenje • Rokopisov in fotografij ne vračamo • Tisk in klišeji 
AERO, kemična in grafična industrija Celje • List je oproščen temeljnega prometnega davka na podlagi mnenja republiškega sekretariata za prosveto in kulturo (št. 421-2/72) 



V nekaterih glavah je še 
vedno preveč stare misel-
nosti in morda so le še pre-
več, čeprav podzavestno, 
pod vplivom že skoraj po-
dedovanega povelja: »Lju-
bite in množite se med se-
boj !« 

Toda, saj ne živimo več v 
fevdalizmu ampak smo že 
nekaj stoletij naprej! Gra-
dimo socialistično družbo in 
čas je, da se otresemo stare 
miselnosti. Samo v nekaj 
besedah se povrnimo v čas 
fevdalizma: 

Veliko zemlje potrebuje 
veliko delovnih rok. Več je 
teh rok, več je pridelka. 
Več je pridelka, več se ste-
ka v shrambe posvetne in 
cerkvene gospode. Neuke-
mu človeku pa je bilo kaj 
lahko zasužnjiti možgane z 
vero in tako so se iz strahu 
pred grehom rojevali otro-
ci, vredni komaj malo več 
kot delovna živina. 

Ali bi mi bili tudi še ved-
no radi tako neuki? Najbrž 
ne! Zato bi moralo biti na 
prvem mestu prosvetijeva-
nje. Kdo in krdaj naj začne 
s splono vzgojo? Logično da 
starši takrat, ko začne otrok 
z vprašanji. 

Prav tu pa pride sedaj do 
prvih zapletov. Napredni 
starši storijo tako kot je 
treba. Otroku prav vse raz-
ložijo v primerni obliki. 
Starši obremenjeni s staro 
miselnostjo pa otroka gro-
bo zavrnejo. In že smo na 
poti h kasnejši katastrofi, 
če tak otrok tudi v šoli ne 
dobi primernega pojasnila v 
šoli. Na žalost pa se tudi v 
sicer zelo redkih šolah te-
mu problemu radi izognejo, 
ga preletijo ali kakorkoli 
že. 

Poznam primere, ko mati 
hčeri o spolnosti ni dala 
prav nobenega pouka — 
češ, to je grdo — in že prva 
menstruacija je dekle šoki-
rala in ji pustila t ra jen 
kompleks. Kasneje pa je 
takšno dekle hitro nasedlo 
leporečnemu moškemu in 
ostala noseča. Tako imamo 
sedaj v očeh primitivcev 
največjo »pokvarjenko«. 
Kdo sedaj nosi krivdo za 
tega dekleta? — bolnika! 

Kdo je odgovoren (ali pa 
je morda ta beseda za nas 
pretežka?)? 

— Nevednost je bolezen; 
če se je zaveš, si že na poti 
ozdravljenja. — (arabski 
pregovor) 

8 
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Omenjene bolezni se je 
naša družba zavedla in 
krepko zaorala ledino spol-
nega prosvetljevanja in 
močno liberalizirala splav. 

Vsi vemo, da je pojav 
splava splošen in že od 
nekdaj prisoten. Ze v stari 
Jugoslaviji so ugotavljali 
veliko število splavov, ki so 
bili v glavnem vsi tajni, kar 
je imelo zaradi nestrokov-
nosti za posledico visoko 
smrtnost žena. Vendar se 
takrat ta problem ni uredil 
v prid življenju in zdravju 
žena. 

Leta 1952 pa je bila pri 
nas prva uredba o postop-
ku za dovoljeno odpravo 
plodu pod določenimi pogo-
ji. Skoraj istočasno pa se je 
začelo gibanje, ki je skuša-
lo zajeti problem širše in 
sicer v obliki gibanja za 
načrtovanje družine. 

Pravico svobode od neza-
želene nosečnosti je za peto 
človekovo svobodo razglasi-
la tudi Organizacija združe-
nih narodov v posebni de-
klaraciji. 

Leta 1955 so bile v Slove-
niji ustanovljene prve po-
svetovalnice za kontracep-
cijo. 

Leta 1963 se je v razpra-
vah ob spremembi Ustave 
načelo tudi vprašanje obli-
kovanja zakonodaje s pod-
ročja splava. Razprava, ki 
se je ob tem načela je po-
kazala, da je gibanje za na-
črtovanje družine tako širo-
ka dejavnost, da jo je ne-
mogoče zajeti s predpisi saj 
vključuje predvsem vzgoj-
noizobraževalno in zdravst-
venoprosvetno dejavnost in 
tudi obveznosti družbene 
skupnosti zagotoviti star-
šem pogoje za uresničeva-
nje možnosti, da sami od-
ločajo o številu otrok in o 
presledkih med porodi. 

— Večkrat ravna krivič-
no ne le, kdor ka j stori, 
ampak tudi, kdor ka j o-
pusti. (Mark Avrelij — A. 
So vre) 

Če se v ilustracijo nekoli-
ko ozremo po številkah po-
tem lahko vidimo, da je 
število splavov v Sloveniji 
od leta 1955 do 1963 močno 
naraščalo od leta 1963 dalje 
pa počasi, vendar zaneslji-
vo upada. 

Zelo zgovoren je podatek, 
da je bilo leta 1955 registri-
ranih 5451 splavov, med te-
mi pa je bilo komaj 441 do-
voljenih. Izraženo v raz-
merju dovoljenih in nedo-
voljenih (kriminalnih) spla-
vov bi to izgledalo takole: 

Spočetje otroka še ne 
pomeni njegovega rojstva 
Ob novem Zakonu o prekinitvi nosečnosti in resoluciji o načrtovanju družine, 
ki sta bila obravnavana na 34. seji izvršnega svela skupščine SR Slovenije dne 
16. junija 1973 se morajo tudi v nas samih utrniti misli, kako, v koliki meri in 
kdo je prvobitno odgovoren za ohranitev in zdravo rast našega rodu, naše dru-
žine, našega otroka. 

Leto Dovoljeni . Nedo-
voljeni 

1955 8 % 92 % 
1964 62«/,, 38 % 
1969 69 «/„ 31 % 

V Sloveniji je doslej de-
lovalo 14 komisij za preki-
nitev nosečnosti prve stop-
nje in šest komisij druge 
stopnje. 

Med razlogi za prekinitev 
nosečnosti so na prvem me-
stu socialni razlogi. To po-
meni, da gre za socialno-
ekonomske, stanovanjske 
družinske probleme, za mo-
tene družine ali družine al-
koholikov. 

Razlogi za odklonitev 
prekinitve nosečnosti so 
predvsem povratništva, vi-
soka nosečnost in pomanjk-
ljive indikacije. 

Med prosilkami je največ 
žena od 31 do 40 let. Skupi-
na, ki res mora skrbeti pa 

so mladoletnice stare do 18 
let. 

Iz tako na hitro navrže-
nih številk, ki bi se dale še 
v marsičem dopolniti vidi-
mo, da je splav še vedno 
precejšen problem vendar 
se stanje iz leta v leto sicer 
počasi toda stalno izboljšu-
je. Vedno več žena prihaja 
v dispanzerje in posveto-
valnice. Vsako leto več že-
na uporablja sodobna in za-
nesljiva sredstva za prepre-
čevanje nosečnosti. 

Ob koncu pa si mor-
da oglejmo kako pa je 
na našem domačem pragu. 

Leta 1970 je z velenjske-
ga področja komisija za 
prekinitev nosečnosti ob-
ravnavala 209 prošenj in 
splav odobrila 179 ženam. V 
primerjavi z rojstvi so pri-
šli na pet rojstev tr i je spla-
v i . . . 

Največ prosilk za preki-
nitev nosečnosti je bilo sta-

rih od 26 do 30 let. Sledijo 
ji med 31 do 35 let. Mlado-
letnic je bilo zelo malo ven-
dar dovolj, da se vprašamo: 
Ali je bilo res storjeno vse 
na področju spolne vzgoje 
doma in v šoli pa morda še 
k je? 

Zaradi neprimernega sta-
novanja se je javilo skoraj 
toliko prosilk kot tistih, ki 
imajo stanovanjsko vpraša-
nje urejeno. 

Poročene žene so zasto-
pane v največjem številu 
od teh pa največ tistih, ki 
že imajo po dva otroka. 

Največ prosilk je nekva-
lificiranih delavk. V pr-
vem mesecu nosečnosti se 
jih javi malo, največ jih je 
v drugem mesecu nosečno-
sti. 

Na vprašanje, če so žene, 
ki so prišle na komisijo 
uporabljale kontracepcij-
ska sredstva, da jih polovi-
ca tega nikoli ne uporablja. 

mada TWEED IN PLETENINE 

Letošnjo zimo nas bo 
grel volneni tweed, ki je 
postal med vsemi mater ia-
li n a j b o l j moderen in pri-
l jubl jen. Grele pa nas bo-
do tudi p rak t ične pleteni-
ne. Še n a j b o l j e bo, če obo-
je ka r združimo. 

Tako kombinac i jo si 
lahko ogleda te tudi na sli-
ki. Jopič je dolg in ravno 
krojen, zanimivo pa ga po-
živl ja jo ple teni rokavi in 
ovra tn ik . Hlače lahko za-
m e n j a t e tudi s krilom, vol-
nen pul i pa bo pozimi ka r 
dobrodošel . 

Staša Gorenšek 

Komisija za prekinitev 
nosečnosti je odobrila splav 
ženam iz različnih vzrokov. 
Naj jih naštejem: slabe 
ekonomske razmere, neure-
jeno stanovanjsko vpraša-
nje, več otrok, bolezen v 
družini, alkoholizem, neure-
jeni odnosi, osebni razlogi, 
mladoletništvo, medicinske 
indikacije, priletnost in 
drugi razlogi. 

Mislim, da bodo člani ko-
misije za prekinitev noseč-
nosti z novim zakonom 
imeli lažje delo in bodo z 
večjim razumevanjem gle-
dali pred seboj ženo, ki brez 
kakršnegakoli razloga prav 
gotovo ne bi prišla pred ar-
bitre, ki na j odločajo o nje-
nem »grehu«. Te žene ne 
prosijo zase, zaradi sebe, 
ampak za nas vse, za očete, 
družino in družbo. 

— Prvo je, da ne delaj 
ničesar v endan in brez na-
mena; drugo, da ravnaj 
svoj smoter samo na korist 
skupnosti! 

(Mark Avrelij — A. Sovre) 

Liza Podpečan-Kuhar 

• DVA KRZNENA PLAŠČA (per-
zijanar in s rebrna avstralska ovca) 
ugodno prodani. Elizabeta Kuhar , 
Rečica ob Paki 103. 

• SCHAUB LORENZ črno-beli 
televizor brezhiben, ugodno pro-
dam. Tavčarjeva 5, Velenje. 

I S I M I R V T I I I 
• Marija KOBLANC, pre-

uži tkarica iz Podgore št. 
16, stara 86 let 

• Ferdinand STOPAH, 
u p o k o j e n e c iz Slat ine št. 
3, star 62 l e t 

• Anton IIRAMEC, upo-
k o j e n e c iz Gavc št. 3, star 
71 let 

• Jože KOREN, upoko-
jenec iz Hrastovca št. 33, 
star 61 let 

• Ivana ZNIDAR, dru-
žinska u p o k o j e n k a iz Ve-
lenja, Part izanska 17, stara 
81 let 

• Rafael STRGAR, pis-
monoša iz B e v č št. 7, star 
47 l e t 

• Antoni ja BEZOVŠEK, 
po l jede lka iz Arnač št. 11, 
stara 64 let 

• Ferdinand KRENKER, 
k m e t o v a l e c iz P leš ivca št. 
67, star 47 let 

• Mati lda DOMITROVIC, 
gospodinja iz Velenja , 
Smarška 24, stara 60 let. 

• F r a n c G KIL, e lektr ičar 
iz Šoštanja, Metlcčc št. 14, 
roj. 1953 in Ivanka JAN, 
roj. 1953, administratorka 
iz Šoštanja, Matije Gubca 
14 

• Janko SOVINC, roj. 
1950, gozdni de lavec iz 
Zgornjega Razborja št. 25 
in Fanika JELEN, roj. 1955, 
k m e č k a hči iz Šentv ida pri 
Zavodnjah št. 16 

• Jože GRABNER, roj. 
1946, pr iučen urar iz Za-
v o d e n j št. 12 in Marija 
VOLER, roj. 1952, de lavka 
iz Zgornjega Razborja št. 
122 

• Jože PETROVIČ, roj. 
1949, de lavec iz Šoštanja, 

Cesta ta lcev št. 17 in Ana 
POCAJT. roj. 1955, de lavka 
iz Šoštanja, Cesta ta lcev 
št. 17 

• Š te fan JAVORNIIt , roj. 
1952, rudar iz Topolš ice št. 
137 in J o v a n k a PERfSOV-
NIK, roj. 1956, de lavka iz 
Topolš ice št. 137 

• Vinko TAJNIK, roj. 
1949, rudar iz R a v e n št. 153 
in Milka MEVC, roj. 1955, 
de lavka iz Raven št. 127 

• Jožef VRCKOVNIK, roj. 
1942, rudar iz Florjana pri 
Šoštanju št. 27a in Dani-
je la KOMPAN, roj. 1946, 
de lavka iz Topolš ice št. 19 

• Jožef ANDREJC, roj. 
1951, šofer iz Vodriža št . 26 
in Jožefa R E D N A K , roj. 
1955, de lavka iz Raven št. 
46a 

• Ivan IVANOS, roj. 1946, 
s teklar iz Tržišča št. 4 in 
Zdenka ŠTEFANČIČ, roj. 

1952, s lašč ičarka iz P a s k e 
vasi št. 8a 

• St jepan KONCIC, roj. 
1947, mizar iz Velenja , Jen-
k o v a 1 in Janka HRIBER-
ŠEK, roj. 1956, de lavka iz 
Hrastovca št. 20 

• Franc REBERŠAK, roj. 
1941. us lužbenec iz Reč ice 
ob Paki št . 24 in Nada I-
VOVIC, roj. l j 52, ladjedel -
niški t ehnik iz Prčanja št. 
127 

• Š te fan RUDOLF, roj. 
1949, orodjar iz P a k e pri 
V e l e n j u št. 50 in Marjana 
VAJDE, roj. 1953, tehnični 
risar iz P a k e pri V e l e n j u 
št. 39b 

• B o j a n OSOLNIK, roj. 
1950, obratni e lektričar iz 
Velenja , Prešernova 2 in 
Milena LORGER, roj. 1953, 
laboratorijski t ehnik iz Ve-
lenja, S landrova 28 

• Savo MARKOVIC, roj. 
1953, de lavec iz Velenja , 
Celjska 63 in Milica RA-
DIČ, roj. 1954, kontrolorka 
iz Velenja , Celjska 63 

• Franc Hugo LEU, roj. 
1952 iz Schaf fhausna in 
Zdenka GIMPELJ, roj. 
1949, de lavka iz Velenja , 
Tomš ičeva 4 

• Tomo BLAŽON, roj. 
1930, tesar iz Velenja , Ko-
roška c. 25a in Alojzi ja 
GUMZEJ, roj. 1921, č is l i lka 
iz Ve lenja , S landrova 8 

• Milan RAZPOTNIK, 
roj. 1948, rudarski t ehnik 
iz B e v č št. 12 in Marija 
PODBREZNIK, roj. 1947, e-
k o n o m s k i t ehnik iz B e v č 
št. 6 

• Ivan PETRE, roj. 1947, 
monter iz Velenja , Stane-
tova C. št. 55 in Jožica 
HLEB, roj. 1952, prodajal-
ka iz Družmirja št. 90 


